
1.- APROBACIÓN, NO_ SEU CASO, DAs ACTAS DAS SESIÓNS 
CELEBRADAS OS DIAS 3.12.98, 8.01.99 E 26.03.99. 

2.- DAR CONTA DAS/RESOLUCIÓNS DICTADAS POLA ALCALDIA, DENDE 
A ULTIMA SESION. 

3.- DAR CONTA ¿DE RESOLUCIÓN DA ALCALDIA DO 13.01.99, S/ 
MODIFICACION COMISIONS INFORMATIVAS MUNICIPAIS. 

4.- DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA,/PATRIMOQIO ¿ 
E PERSOAL s/ EXPEDIENTE DE MODIFICACIÓN DE CREDITOS NUM. g 
3/99, MEDIANTE XERACIÓN DE CRÉDITOS EXTRAORDINARIOS, g 
POLO IMPORTE DE 9.422.379.- PESETAS. 3 

5.- DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO 
E PERSOAL s/ ADHESIÓN O CONVENIO SUSCRITO ENTRE A XUNTA g 
DE GALICIA E A DEPUTACIÓN PROVINCIAL DE PONTEVEDRA SOBRE ,I 

CONSTRUCCIÓN Ia REFORMA DE INSTALACIÓNS DEPORTIVAS NO % 

PERIODO 1993-2001 E POSTA A DISPOSICIÓN DOS TERREOS PARA 
O CAMPO DE FÚTBOL DE SANTA MARIÑA. 

6.- DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVA_DE FACENDA, PATRIMONIO 
E PERSOAL S/ EXPEDIENTE DE RECONECEMENTO EXTRAXUDICIAL 
DE CREDITOS NUM. 1/99. 

7.- DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVANDE FACENDA, PATRIMINIO 
E PERSOAL S/ EXPEDIENTE DE RECONECEMENTO EXTRAXUDICIAL 
DE CREDITOS NUMERO 2/99. 

8.- DAR CONTA DOS EXPEDIENTES DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO 1, 
2, 4, 5, 6, 7 e 8/99. 

EESIEQ: 

9.- DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVA DEIENSINO S/ APROBACIÓN 
BASES PARA A CONCESIÓN DE SUBVENCIONS A FAMILIAS PARA A 
ESCOLARIZACIÓN DE MEMBROS QUE CURSAN ESTUDIOS DE 
EDUCACIÓN INFANTIL (3-5 ANOS), EDUCACIÓN PRIMARIA (l°, 
2°, 3° CICLO), E.S.O. (1° E 2° CICLO) E EDUCACIÓN 
PERMANENTE DE ADULTOS PARA O CURSO 99/2000 NO REFERENTE 
A AXUDAS PARA GASTOS DE LIBROS DE TEXTO. 

10.- CORRECCION DE ERROSINO DOCUMENTO DAS NORMAS SUBSIDIARIAS 
DE PLANEAMENTO DE AMBITO MUNICIPAL DE REDONDELA. ~ 

11.- DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVA DE URBANISMO, VIAS E 
OBRAS, S/ APROBACION INICIAL ESTUDIO DE DETALLE 
PROMOVIDO POR D. LINO COUNAGO TAIBO, QUE TEN POR
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Serie A N.° 0362722 
FINALIDADE ESTABLECER ALIÑACI NS E RASANTES RESPECTO Ó 
VIAL DE NOVA APERTURA E A RUA POSTERIOR EN PROXECTO E 
REORDEAR VOLUMES EN TERREO SITO NA RUA EIDOS. 

DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVA DE SAÜDE E MEDIO 
AMBIENTE S/ TRANSFERENCIA O SERGAS O USO E 
CONSECUENTEMENTE O SERVICIO PÚBLICO SANITARIO REFERENTE 
O CENTRO DE SAÚDE DE CHAPELA. 

13.- DICTAMEL DA COMISIÓN INFORMATIVA. DE BENESTAR SOCIAL, 
MULLER E XUVENTUDE, S/ SINATURA CONVENIO CON LENDA. 

i MQQIÓIIS: 

14. MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., s/ SOLICITUDE A 
CONSELLERIA DE CULTURA INICIO EXPEDIENTE DECLARACION BEN 
DE INTERÉS CULTURAL (BIC) DE TODO O CONXUNTO DO MONTE 
PENIDE. 

. MOCION DO GRUPO MUNICIPAL DO ¡B.N.G., S/ ELABORACIÓN 
¿ PLANO DIRECTOR DOS CAMINOS HISTORICOS DE GALICIA. 

MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., s¿ ESIXIR Á EMPRESA 
SERAGUA A UTILIZACION DO GALEGO NAS SUAS COMUNICACIONS.~ 
MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., S/ ACORDO PESQUEIRO 
CON MARROCOS. 
MOCIÓN DO GRUPQ MUNICIPAL DO B.N.G., S/ LIBERACIÓN DE 
VEHICULOS NAS RUAS PEONAIS DO CONCELLO. 
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MOCION DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., S/ DOTAR DE NOME A 
RUAS DE NOVA APERTURA DO CONCELLO. 
MOCION DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., RENUNCIA POR PARTE 
DO MINISTERIO DE DEFENSA E INTERIOR A CESIÓN TERREOS NA 
MARISMA DE SANTA MARIÑA, PARA CONSTRUCCION DE ARUDANTIA 
MARINA E CASA CUARTEL DA GARDA CIVIL E CONVERSION NUNHA 
ZOA VERDE. 

MOCIÓN' D0 GRUPO _MUNICIPAL DO B.N.G¿, S/ EXPEDIENTE 
INFRACCION URBANISTICA 23/98 INSTRUIDO A D. DANIEL 
RODRIGUEZ SOTELINO. 

É . MOCION DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., S/ A GUERRA DOS 
E VALCANS. 

MOCIÓN DO CONCELLEIRO DO GRUPO MIXTO D. FRANCISCO PUCH 
CASAL, S/ REPLANTEO Dos TÉRMINOS MUNICIPAIS DE REDONDELA 
CON VIGO, MOS, PAZOS DE BORBEN E SOUTOMAIOR. 

ROGOS E PREGUNTAS



Na Sala de Sesións do Concello de Redondela, ás dez horas 
do día vintecatro de Maio de mil novecentos noventa e nove, 
baixo a Presidencia do Iltmo. Sr. Alcalde, D. AMADO RICON 
VIRULEGIO e a asistencia dos Sres./as Concelleiros/as: 

DONA. MARIA DEL CARMEN BASTOS RODRIGUEZ, DONA. FRANCISCA 
CANAL GOMEZ, D. JAIME DARRIBA VILAS, D. GUMERSINDO FERNANDEZ 
MENDEZ, D. MIGUEL ANGEL LAREDO BLANCO, D. JOSE LOPEZ OTERO, 
D. LUIS RODRIGUEZ VILARCHAN, D. JOSE MANUEL SOTO VIRULEGIO, 
D. JOSE BLANCO PUGA, D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, D. MANUEL 
IGLESIAS CARRERA, D. LUIS ALBERTO ORGE MIGUEZ, D. XAIME REI 
BARREIRO, D. CARLOS GONZALEZ FERNANDEZ, DONA. JOSEFA 
VILLAVERDE RODRIGUEZ, D. XOSÉ LUIS GRANDE GRANDE, D. XOSE 
CARLOS DOCAMPO, DONA. CECILIA PÉREZ ORGE, D. MANUEL ALONSO 
LEMOS e D. FRANCISCO PUCH CASAL, actuando como Secretario o 
da Corporación D. LUIS TORRADO VAZQUEZ, constitúese o Pleno 
do Iltmo. Concello, en sesión ordinaria, correspondente ó 
Pleno ordinario do mes de Maio, non celebrado na data 
correspondente, en virtude do disposto no Artigo 13 do 
Regulamento Orgánico do Concello, conforme á convocatoria e 
de acordo coa Orde do Día remesada a tódolos Sres./as 
Concelleiros/as, coa antelación legalmente requerida. Está 
tamén presente o Sr. Interventor, D. MODESTO SOLLA SANZ. 

Non asistiron os/as Sres./as Concelleiros/as: IGLESIAS 
CARRERA, e ORGE MIGUEZ. 

A Presidencia declara aberta a sesión en primeira 
convocatoria, procedéndose a trata-los puntos da Orde do Día. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que o Pleno convócase 
irregularmente, pois a mesma non se fai con dous días de 
antelación, e no día que está prevista no Regulamento, e coas 
condicións do mesmo, e remata a súa intervención dicindo que 
convocándose o Pleno ás 10:00 horas da mañán, ademáis de se-la 
convocatoria irregular, se impide ós veciños que asistan ó 
mesmo, e pide a suspensión do citado Pleno. 

Polo Sr. Presidente sinálase que o Concelleiro Sr. Pazos 
Docampo ten razón co manifestado e que estando en periodo de 
eleccións perxudicaría a súa campaña, rematando a súa 
intervención dicindo que non ten medo a escapar das críticas 
dos veciños, ás que se considera sometido. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, polo mesmo -insístese no solicitado, 
constituindo a súa celebración un atentado á vecindade do 
Concello, e que sen dúbida sen convoca ás 10:00 horas para que 
non haxa testemuñas. 

- Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que despois de seis meses 
sen celebrarse pleno ordinario, polo Presidente se quere 
remata-lo mandato convocando irregularmente os Plenos fora dos 
días sinalados, e especialmente a estas horas da mañán.
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Serie A N.° 0362723 
Continúa a súa intervención dicindo que a falta de 

unidade do seu goberno estase incrementando coa súa actuación 
con esta convocatoria, que burla. a Lei e agora pretende 
burlarse dos señores concelleiros, debendo de considerase 
indigno de sentirse como Alcalde e representar ós veciños do 
Concello. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, sinálase que non vai a participar no pleno 
en tanto non se debatan as Mocións que o seu grupo político 
tiña presentadas.- 

Pola Presidencia dase conta das actas das sesións 
celebradas con carácter ordinario o día 3 de Decembro de 1998, 
con carácter extraordinario o día 8 de Xaneiro de 1999, e con 
carácter extraordinario e urxente o día 26 de Marzo de 1999. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a aprobación das actas a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación os/as Sres./as Concelleiros/as do PP (9), 
os Sres. Concelleiros do Grupo Mixto (2), abstéñense os/as 
Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (5), e non entraron en 
votación os/as Sres./as Concelleiros/as do B.N.G. (3). Na súa 
consecuencia, por maioría de votos, resultaron aprobadas as 
actas das sesións celebradas os días 3 de Decembro de 1998 e 
8 de Xaneiro e 26 de Marzo de 1999.- 

V:J,.›_¿.¿¿,?¿,.w:¿,},,';a%á¡?"*;:”*“'4“ga” 

.. 

A 

E

ç

' 

*. 

e-s’,"*‘°‘ 

ar 

:v 

I‘.

_ 

3 
i.: 

:
a

" 

~~~ 

2.- DAE_ÇQEIA_DAS_RESQLEÇIÓES_DIÇIbDAS_RQLA_ALÇALDIAL 
DENDE.A_HLIIHA_SESIQH.- 

Dada conta das Resolucións dictadas pola Alcaldía dende 
o 1 de Decembro de 1998 ó 20 de Maio de 1999. 
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O Concello Pleno, quedou enterado das Resolucións da 
Alcaldía citadas.- 

Pola Presidencia dase conta da Resolución da Alcaldía de 
data 13 de Xaneiro de 1999, que transcrita, dí: 

“Visto o escrito que con data 28.12.98 presentou no 
Rexistro de Entrada deste Concello o voceiro do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE D. Xaime Rei Barreiro, relativo a 
modificacións de Concelleiros do citado Grupo Municipal nas 
Comisións Informativas Municipais que cita. no _escrito de 
referencia, como consecuencia da toma de posesión do novo 
Concelleiro do aludido Grupo Municipal D. Carlos Gonzalez 
Fernández, en sustitución de D. Jaime Tornero López, e tendo



en conta o disposto no Artigo 46 do vixente Regulamento 
Orgánico deste Concello, veño en 

.J&JjLLLlL!_E_B_ 
BRIMEIRQ.- Que con esta data o Concelleiro do PSdeG-PSOE 

D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, deixa a Comisión Informativa de 
Deportes e pasa a integrarse na Comisión Informativa de 
Interior, manténdose como vocal na Comisión Informativa de 
Urbanismo, Vías e Obras. 

SEGDNDQ.- Así mesmo o Concelleiro do Grupo Municipal do 
PSdeG-PSOE, D. LUIS A. ORGE MIGUEZ, deixa a Comisión 
Informativa de Cultura e pasa a integrarse como vocal na 
Comisión Informativa de Benestar Social, Muller e Xuventude. 

IERÇEIRQ.- Que o Concelleiro do PSdeG-PSOE, D. CARLOS 
GONZALEZ FERNANDEZ, se integre como vocal do citado Grupo 
Municipal, nas Comisións Informativas de Deportes e de Cultura 
deste Concello. 

ÇHARIQ.- Que se de traslado da presente Resolucións a 
tódolos Grupos Municipais deste Concello, así como ós 
Presidentes e secretarios das distintas Comisións Informativas 
afectadas polas modificacións producidas na súa composición.—” 

O Concello Pleno, quedou ENTERADO da Resolución de 
referencia.- 

Pola Presidencia dase conta do dictame da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 22 de 
Abril de 1999, que dí: 

“Vista a proposta da Alcaldía que copiada literalmente 
dí: 

*Visto o expediente de modificación de crédito 1/99 de 
incorporación de diversos créditos o orzamento prorrogado 
deste Cocnello. 

Tendo en conta que varios dos créditos incorporados, que 
contan con financiamento afectado procedente de varios 
préstamos, non vai ser preciso destinalos ás finalidades 
inicialmente previstas. 

Carecéndose no orzamento prorrogado de créditos para 
gastos específicos e determinados que non se poden demorar ata 
o exercicio seguinte, esta Alcaldía proponlle ó Cbncello 
Pleno, a adopción do seguinte acordo: 

Brimeirg.- Aproba-la tramitación do expediente de 
modificación de crédito 3/99 mediante créditos extraordinarios 
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Serie A N.° 0362724 
por importe de 9 . 442 . 379 pesetas para as seguintes finalidades 
ec ontía: ' 

Desjging 3259135 
Mobiliario, maquinaria, equipos e programas informáticos 
para oficinas municipais ................................................ .. 2.865.000.- 

Alumados públicos ........................... ...................... .. 3.000.000.- 

Contenedores, papeleiras e carros de limpeza viaria ...... .. 1.402.093 .- 

Reparación e acondicionamento de instalacións deportivas 
municipais ...................................................................... .. 548.565.- 

Acondicionamento e pavimentación de vías públicas muni- 
cipais ............................................................................. .. 529.921.- 

Maquinaria, isntalacións e utilillaxe, vías e obras ............ .. 904.800.- 

Sinalización vertical ....................................................... .. 192.000.- 

9442379: 

O expediente de modificación de crédito 3/99 
será financiado integramente mediante as anulacións ou baixasz dos seguintes créditos incorporados o orzamento prorrogado 
deste Concello: 

¿mida Destino 2652133 

99 222RI 623 00 Maquinaria, instalacións e utillaxe “talkis 
Policía local (1/99-2/98-28/97) ............. .. 

99 222RI 62400 Vehículos da Policía Local (1/99-2/98)... 

99 432RI 62200 Instalacións Alumeados públicos 1997, 
INEM/97 (l/99-2/98-18/97) ................ .. 3.735.955.- 
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. 99 432RI 62301 Reproductor planos (1/99-2/98-14/97) 2.865.000.- 

99 432RI 62400 Vehículos do servicio eléctrico 
(1/99-2/98) ......................................... .. 666.138 - 

99 452RI 62201 Bancadas telescópicas e acondicionamen- 
to do Pavillón de Chapela (1/99-2/98) 483.699.- 

99 452RI 62300 Deshumificadores pavillón deportivo mu- 
nicipal de Chapela (1/99-2/98) ............. .. 

99 511RI 61102 Pavimentación de camiños municipais: -- 

Val Muiño, C.Feíra e Pai Crespo



(1/99-2/98-14/97) ................................ .. 

99 51 lRI 62400 

Iguana.- Para a tramitación do 

Vehículos do servicio de vías e obras 
(l/99-2/99)... 

Total ................ . . 

677.561.- 

916.931.- 

9.442.409.- 

expediente de 
modificación de crédito 3/99 seguiranse as normas establecidas 
na base de execución 12‘ do vixente orzamento xeral prorrogado 
deste Concello para o exercicio de 1999. 

giaxgg.- Acorda-la novación parcial, mediante o cambio 
de destino, de parte dos préstamos a longo prazo seguintes: 

a) Préstamo 1/96 asinado o día 24.01.97 con Caja Madrid: 

Destino actual 

Bancadas telescópicas e acon- 
dicionamento do Pavillón de - 

Chapela. 

Nv in 

Reparación e acondicionamento 
de instalacíóns deportivas mu- 
nicipais 

E3115 

483.669.- 

Pavímentación de camiños mu 
nicipais: Val Muiño, C.Feira, - 

P. Crespo. 

Acondicionamento e pavimenta- 
ción de vías públicas municipais 

Sínalización vertical 

529.921.- 

147.640.- 

b) Préstamo 2/96 , 

Simeón": 

Desting agua] 

Reproductor de planos 

asinado o día 24.01.97 

Ngvg destino 

Mobiliario, maquinaria, equipos 
e programas informáticos oficinas 
Municipais 

co “Banco 

2959115 

2.865.000.- 

c) Préstamo 1/97 , 

Simeón”: 

“Talkis” policía local 

asinado o día‘ 29.07.97 

Sinalización vertical 

co “Banco 

11959132 

Vehículos da policía local Sinalización vertical 

Vehículo do servicio eléctrico Contenedores, papeleiras e
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carros da limpeza viaria 

Deshumificadores pavillón de 
Chapela ~ Reparación e acondiciona- mento de instalacións de-- 

Portivas municipais 

Vehículos vías e obras Maquinaria, instalacións e - 

Utillaxe, vías e obras 
Sinalización vertical 

904.800.- 
12.131:

~ 

d) .- Préstamo 4/97, asinado o día 16.09.97, con "Caixa 
Pontevedra" : 

D in ctu 

Instalacións alumeados públicos 
1997,HÑENU97

~ N v in Pçsçggs 

~~~ 

Alumeados públicos 3.000.000.- 
Contenedores, papeleiras e 
Carros de limpeza viaria 735.955.-

~ 

~ 
~~ 

Redondela, 

despois de del iberar , 

votación, quedando DICTAMINADO FAVORABLEMENTE por 3 votos a 
favor dos concelleiros 
D. Gumersindo Fernández Méndez e D.Miguel A. Laredo Blanco; 
con 2 votos en contra dos concelleiros do PSdeG-PSOE D. Emilio 
González Iglesias e D. Xaime Rei Barreiro e 1 abstención, a 
do Concelleiro do B.N. 

Pola Presidencia ábrese o 
intervencións. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votacion. 

Efectuada esta, 
favor da aprobación d 
Concelleiros/as do PP 
Mixto (2) . Votan en contra os/as Sres./as_Cloncel1eiros/as do 
PSdeG-PSOE (5), e non entraron en votacion os/as Sres./as 
Concelleiros/as do B. 
Grande e Pérez Orge) . 

votos, resultou aprobado o dictame da Comisión Informativa de 
Facenda , Patrimonio e 

15 de Abril de 1999. 
Asdo. O Alcalde: Amado Ricón Virulegio." 

Vista a restante documentación unida ó expediente e 

- concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS sinálase que votará en contra porque hai 
un desastre económico como consecuencia da actuación do grupo 
de goberno, e que non adxudicando obras como as referentes ás 
pontes, poderían adicar máis diñeiro neste expediente. 

~~ pola presidencia pásase o asunto a 

do P.P. D. José Manuel Soto Virulegio, 

G. D. Xosé Carlos Pazos Docampo.-” 

correspondente turno de ~~~~~~~ 
~~

~ ~ ~ ~ ~ ~ ~~ 
~~ ~~ 

~~ ~~ 

~~~ ~

~ 
acadou o seguinte resultado: Votan a 
o dictame transcrito, os/as Sres./as 

(9), os Sres. Concelleiros do Grupo 
~~ 

~~~

~ 

~~~~ 

~~~ 

~~ 

~~ ~~~ N.G. (Sres./as Pazos Docampo, Grande 
Na súa consecuencia, por maioría de 

Persoal anteriormente transcrito.-



Pola Presidencia dase conta de Dictame da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 5 de Maio 
de 1999, que transcrita dí: 

“Vista a proposta do presidente da comisión informativa 
de facenda, persoal e patrimonio que copiada literalmente dí: 

'Téndose previsto a construcción dun novo campo de fútbol 
nos terreos da nmrisma da Santa Mariña, onde se ubica o 
actual, con grada cuberta con capacidade para mil persoas, 
vestiarios, iluminación e un terreo de xogo de herba natural, 
cun orzamento de 124.718.149,-- pesetas, que se realizará en 
dúas fases, a guimeira cun orzamento aproximado de 
93.000.000,—— de pesetas, e a segunda de 34.718.149,-- 
pesetas, según o proxecto técnico redactado polo enxeñeiro de 
camiños D. Manuel Cameáns Rodríguez, e con aportación da Xunta 
de Galicia e a Deputación Provincial mediante convenio ó que 
se debe adheri-lo Concello, proxecto que foi levado á Comisión 
Informativa de Deportes de data 30.04.99, dictaminando ésta 
en sentido favorable a aprobación do referido proxecto. 

Visto o convenio de Cooperación suscrito entre a Xunta 
de Galicia e ea Deputación Provincial de Pontevedra sobre 
construcción e reforma de instalacións deportivas durante o 
período 1998-2001, de data 9 de setembro de 1997. 

Vistos os informes do Arquitecto Municipal, Secretario 
e Interventor Xeral do Concello, o Presidente da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal ven en 

9120201721: 

Aproba-lo proxecto técnico redactado polo 
enxeñeiro de camiños .D. Manuel Cameáns .Rodríguez _para a 
construcción dun novo campo de fútbol en Santa Mariña. 

Segnndgl; Solicita-la adhesión ó Convenio de Cooperación 
suscrito entre a Xunta de Galicia e a Deputación Provincial 
de Pontevedra, con data 9 de setembro de 1997, que se 
transcribe como anexo a este acordo, sobre construcción e 
reforma de instalacións deportivas, manifestando a aceptación 
plena e sen reserva algunha de tódalas e cada unha das 
cláusulas que o integran.
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mgIggiIQ¿; Solicitar da Xunta de Galicia e da Deputación 
Provincial de Pontevedra que eximan ó Concello da obriga da 
aportación a que se refire o apartado X, parágrafo 6° C do 
referido convenio, debido á actual situación económica do 
Concello, e a que os investimentos levados a cabo durante os 
anos 1997 e 1998 polo Concello xustifican a devandita 
solicitude. 

Çua:;g¿;_ Que polo órgano competente deste Concello se 
outorgarán as preceptivas licencias municipais da obra para 
a execución do proxecto técnico comprensivo das pretendidas 
obras, redactado _por' D. Manuel Cameáns Rodriguez, cunha 
superficie de 15.980 m2, que se atopan libres de cargas e 
gravámenes, todo elo có exclusivo fin de posibilita—la normal 
execución das obras. 

Os terreos para os que se adquire o compromiso de posta 
a disposición son aptos urbanísticamente para a execución da 
obra pretendida e atópanse urbanizados. 

Quin;g_; No uso das instalacións deportivas ó que se 
refire o presente serán observadas as prescripcións contidas 
na Cláusula X.5 do devandio Convenio. 

Sgx;gL; Recibida ea obra, cn Concello comprométese á 
xestión, mantemento e conservación das futuras instalacións 
deportivas, sendo de conta de éste a totalidade dos gastos que 
as mesmas xeneren.

É
É 

5é;inuL¿;__ Facultar ó Sr. Alcalde-Presidente, tan 
ampliamente como en dereito sexa necesario, para asistir ó 
acua de entrega das instalacións <2 que se refire a liña 
anterior. O referido acto comportará a incorporación da obra 
ó patrimonio municipal. 

Nembargantes a Comisión resolverá. 
Redondela, 3 de maio de 1.999. 
.Asdo. O .Presidente da comisión informativa: D. José 

Manuel Soto VirulegioT 

Despois de deliberar polo Sr. Presidente pásase o asunto 
a votación quedando DICTAMINADO FAVORABLEMENTE por 5 votos 
a favor dos concelleiros do P.P. D. José Manuel Soto 
Virulegio, D. Gumersindo Fernández Méndez, D. Miguel Angel 
Laredo Blanco e dos concelleiros do P¿S. de Q.-P.S.O.E. D. 
Emilio González Iglesias e D. Xaime Rei Barreiro e cun voto 
en contra do concelleiro do B.N.G. D. Carlos Pazos Docampo." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións.



— Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS sinálase que a sinatura do convenio non 
supón que non habería máis necesidades, e que non se sabía 
segundo os técnicos o custe do mantemento do campo, e que se 
se lle facilita este dato votará a favor do mesmo. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo SR. SOTO
z VIRULEGIO, se da conta dun estudio técnico o respecto. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS sinálase que se trata de burlar ós 
señores concelleiros, cando nese Convenio e o estudio técnico 
referente a un campo de herba, non se contempla persoal para 
o seu mantemento, indicando que polo tanto o estudio debe ser 
máis completo, e que se o mantemento do citado campo faise 
imposible para o Concello, que o mesmo o faga a Deputación e 
a Xunta. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcrito, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), os Sres. Concelleiros do Grupo 
Mixto (2), e os/as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG—PSOE 
(5), e non entraron en votación os/as Sres./as 
Concelleiros/as do B.N.G. (Sres./as Pazos Docampo, Grande 
Grande e Pérez Orge). Na súa consecuencia, por maiorïa de 
votos, resultou aprobado o dictame da Comisión Informativa de 
Facenda, Patrimonio e Persoal anteriormente transcrito.- 

Pola Presidencia dase conta de Dictame da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 22 de 
Abril de 1999, que transcrito dí: 

“Vista a proposta da Alcaldía que copiada literalmente, 
dí: 

*Tendo en conta que mediante un escrito (do 27.07.98) do 
Concelleiro de Xustiza, Interior e Relacións Laborais, 
comunícase a concesión á “agrupación de voluntarios de 
protección civil de Redondela” dunha subvención de 750.000.- 
pesetas. . 

Dado que esta Alcaldía, mediante decreto do 12.11.98, 
aprobou o expediente de modificación de crédito 29/98 mediante 
xeración de crédito por importe de 750,000.- pesetas 
correspondentes á subvención antes citada. 

Tendo en conta que no expediente 1/99 de incorporación 
de remanentes foron incorporadas ó orzamento prorrogado deste 
Concello para 1999 as 750.000.- pesetas antes citadas. 

Vistas as seguintes facturas:

~

~ 
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serie A N.°o3s2727 
1.- Factura número 98/1295, do 02.09.98, expedida por 

“Proveedora marítima sanitaria, S.L." á “Agrupación de 
voluntarios protección civil de Redondela", por importe de 
108.070.- pesetas en concepto de botiquín e material de 
botiquín. 

2.- Factura número 9859, do 02.09.98, expedida por 
"Nautica de Galicia, S.A.” ó “Concello de Redondela, protección 
civil de Redondela", por importe de 231.884.- pesetas, en 
concepto de adquisición de diverso material. 

3.- Factura número 98915, do 31.08.98, expedida por 
“Telga comunicaciones, SJLÍ á'%grupación protección civil de 
Redondela”, por importe de 330.600.- pesetas en concepto de 
adquisición dun móbil e un repetidor. 

Vistos os reparos formulados polo Interventor Xeral deste 
Concello ás facturas citadas (informe do 11.11.98, referencia 
T/44/98 MC 29). 
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Existindo nesta data crédito dispoñible para a 
contabilización das tres facturas indicadas esta Alcaldía

z proponlle o Concello Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

Rrimeiro.- Resolve-los reparos formulados polo 
Interventor Xeral deste Concello, nun informe do 11.11.98 
(referencia T 44/98 MC29). 
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.- Recoñecer extraxudicialmente as seguintes 
facturas (expedeinte 1/99 de recoñecemento extraxudicial). 

1.- Factura número 98/1295, do 02.09.98, expedida por 
“Proveedora marítima sanitaria, S.L.” á “Agrupación de 
voluntarios protección civil de Redondela", por importe de 
108.070.- pesetas en concepto de botiquín e material de 
botiquín. 

2.- Factura número 9859, do 02.09.98, expedida por 
“Nautica de Galicia, S.A.” ó “Concello de Redondela, protección 
civil”, por importe de 231.884.- pesetas, en concepto de 
adquisición de diverso material. 

3.- Factura número 98915, do 31.08.98, egpedida por 
“Telga comunicaciones, S.L."¿ã“Agrupación protección ClV1l de 
Redondela”, por importe de 330.600.- pesetas en concepto de 
adquisición dun móbil e un repetidor. 

Iexggixg.- Imputa-los gastos correspondentes ás facturas 
citadas con cargo ás seguintes partidas do orzamento 
prorrogado deste Concello para o exercicio de 1999: 

1.- Factura número 98/1295 do 02.09.98 expedida por 
“Proveedora marítima sanitaria, S.L.” á “Agrupación de 
voluntarios protección civil de Redondela", por importe de 
108.070.- pesetas en concepto de botiquín e material de 
botiquín: 

Earridallesting ESE-CBS



99 223RI 22107 Productos farmaceuticos protección 
Civil (1/99-29/98 . . . . . . . . . . . . . . . .. 108.070.- 

2.— Factura número 98599 do 02.09.98, expedida por 
“Nautica de Galicia, S.A."‹5“Concello de Redondela, protección 
civil”, por importe de 231.884.- pts. En concepto de 
adquisición de diverso material: 

Partidallesfing Lesetas 
99 223RI 22109 Pequeno material diverso protección 

Civil (1/99-29/98 . . . . . . . . . . . . . . . . . ..231.884.- 

3.- Factura número 98915, do 31.08.98, expedida por 
“Telga comunicaciones, S.L.” á TAgrupación protección civil de 
RedondelaÉ por importe de 330.600 pesetas en concepto de 
adquisición dun móbil e un repetidor: 

Earridanesxing Resetas 
99 223RI 62800 Material de comunicacións protección 

Civil (1/99-29/98 . . . . . . . . . . . . . . . . ..330.600.- 

Redondela, 2o de Abril de 1999 
Asdo.: O Alcalde: Amado Ricón Virulegio." 

Vista a restante documentación unida ó expediente, 
despois de deliberar, polo presidente pásase o asunto a 
votación, quedando DICTAMINADO FAVORABLEMENTE por UNANIMIDADE 
dos Concelleiros presentes na xuntanza (3 do P.P.; 2 do P.S. 
de G-P.S.O.E. e 1 do B.N.G.)." 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcrito, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), os Sres. Concelleiros do Grupo 
Mixto (2), e os/as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE 
(5), e non entraron en votación os/as Sres./as Concelleiros/as 
do B.N.G. (Sres./as Pazos Docampo, Grande Grande ea Pérez 
Orge). Na súa consecuencia, por maioría de votos, resultou 
aprobado o dictame da Comisión Informativa de Facenda, 
Patrimonio e Persoal anteriormente transcrito.- 

EXELlÇAÇIQNL_DE__MQIQ.- Polo Concelleiro SR. GONZALEZ 
IGLESIAS maniféstase que o voto favorable do Grupo Municipal 
do PSdeG-PSOE, faise por responsabilidade.- 

Pola Presidencia dase conta do dictame emitido pola 
Comisión Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal con data 
22 de Abril de 1999, que transcrito dí: 
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Serie A N.° 0362728 
“Vista a proposta da Alcaldía que copiada literalmente 

dí: 

Tendo en conta que durante o ano 1997 a Consellería da 
Presidencia e Administración Pública concedeu á Agrupación de 
Voluntarios de Protección Civil deste Concello, unha 
subvención de 700.000.- pesetas con destino á adquisición de 
uniformes, material funxible, equipos persoais de protección 
civil, comunicacións, mergullo e rescate de montaña, caixas 
de urxencias e outros artigos similares. 

Dado que esta Alcaldía, mediante decreto do 15.09.97, 
aprobou o expediente de modificación de crédito 23/97 mediante 
xeración de crédito por importe de 700.000.- pesetas 
correspondentes á subvención antes citada. 

Tendo en conta que no expediente 1/99 de incorporación 
de remanentes foron incorporadas ó Orzamento prorrogadodeste 
Concello para 1999, 402.102.- pesetas, procedentes da 
subvención e expediente antes indicado. 

Vista a factura número 972.346 do 29.08.97 expedida por 
“PEYCAR PONTEVEDRA, S.L." a “P. Civil Concello de Redondela" 
por importe de 402.102.- pesetas por subministro de diverso 
vestuario para c) persoal da agrupación de voluntarios de 
protección civil deste Concello. 

Vistos os reparos formulados polo Interventor Xeral deste 
Concello á factura citada (informe do 15.09.97, referencia 
T/36/97 MC23). 

Existindo nesta data crédito dispoñible para a 
contabilización da factura indicada, esta Alcaldía proponlle 
ó Concello Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

Brimeirg.- Resolve-los reparos formulados polo 
Interventor Xeral deste Concello, nun informe do 15.09.97 
(referencia T/36/97 MC23. 

.- Recoñecer extraxudicialmente a seguinte factura 
(expedeinte 2/99 de recoñecemento extraxudicial de créditos): 

*Factura número 972.346, do 29.08.97, expedida por 
“PEYCAR PONTEVEDRA, S.L.", por importe de 402.102.- pesetas, 
por subministro de diverso vestuario para o persoal da 
agrupación de voluntarios de protección civil deste Concello. 

Iergeirg.- Imputa-lo gasto correspondente á factura 
citada con cargo á seguinte partida do Orzamento prorrogado 
deste Concello para o exercicio de 1999: 

Ramisïanesting B65513215 

99 223RI22108 Vestuario protección civil 
(1/99-2/98-23/97) 402.102.- 

Redondela, 20 de Abril de 1999 
Asdo.: Amado Ricón Virulegio.



Vista así mesmo a restante documentación unida ó 
expediente, despois de deliberar procédese á votación, 
quedando DICTAMINADO FAVORABLEMENTE POR UNANIMIDADE dos 
Concelleiros presentes na xuntanza (3 do P.P.; 2 do P.S.deG- 
P.S.O.E., e 1 do B.N.G.)" 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcríto, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), os Sres. Concelleiros do Grupo 
Mixto (2), e os/as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG—PSOE 
(5), e non entraron en votación os/as Sres./as Concelleiros/as 
do B.N.G. (Sres./as Pazos Docampo, Grande Grande ea Pérez 
Orge). Na súa consecuencia, por maioría de votos, resultou 
aprobado o dictame da Comisión Informativa de Facenda, 
Patrimonio e Persoal anteriormente transcrito.- 

EXBLIÇAÇlQN__DEL_yQIQ.- Polo Concelleiro SR. GONZALEZ 
IGLESIAS maniféstase que o voto favorable do Grupo Municipal 
do PSdeG—PSOE, faise por responsabilidade.- 

Pola Presidencia dase conta dos seguintes expedientes de 
modificación de crédito: 

-1/99, mediante incorporación de remanentes ó orzamento 
deste Concello para 1999 por importe de 69.179.821.- pesetas, 
aprobado por Resolución da Alcaldía de data 4 de Marzo de 
1999. 

- 2/99, mediante xeración de crédito por importe de 
100.000.- pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 
18 de Marzo de 1999. 

- 4/99, nediante xeración de crédito por importe de 
3.000.000 de pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 
26 de Abril de 1999. 

- 5/99, mediante xeración de crédito, por importe de 
5.000.000 de pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 
27 de Abril de 1999. 

— 6/99, mediante xeración de crédito, por importe de 
42.975.077 pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 29 
de Abril de 1999. 

- 7/99, mediante transferencias de crédito, por importe 
de 8.425.139 pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía de 
data 3 de Maio de 1999. 

- 8/99, mediante xeración de crédito, por importe de 
27.374.646 pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía de 
data 3 de Maio de 1999.
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Serie A N.° 0362729 
O Concello Pleno, quedou enterado dos devanditos 

expedientes de modificación de crédito.- 

Pola Presidencia dase conta do dictame da Comisión 
Informativa de Ensino de data 
26 de Xaneiro de 1999, que dí: 

“Pola Presidencia dase conta das bases redactadas para a 
concesión de subvencións a familias para a escolarización de 
membros que cursan estudios de educación infantil (3-5 anos), 
educación primaria (1°,2°,3° Ciclo) E.S.0. (1° e 2° ciclo) e 
Educación Permanente de Adultos, para o curso 99/2000 no 
referente a axudas para gastos de libros de texto. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira Sra. 
Pérez Orge, por ésta sinalase que falta o informe de 
Intervención, contestando o Sr. Presidente que se pedirá de 
inmediato. Ademáis sigue intervindo a Sra Pérez Orge sinalando 
que ru¡ Base Quinta, parágrafo primeiro diz" A contía das 
axudas será o 85% do importe total da bolsa de estudios 
(libros de texto) por cada alumno/a beneficiario/a”, polo que 
pregunta por qué se baixa a contïa da axuda, contestando o Sr. 
Presidente que é para que os pais se impliquen no tema dos 
libros dos seus fillos aportando un 15% do total dos mesmos. 

A Comisión Informativa de Ensino, en votación ordinaria 
e por maioría dos asistentes cos votos favorables dos Sres/as 
Concelleiros do PP (3 ), do PSG-PSOE (2), do Grupo Mixto (1) 
e a abstención da Sra. Pérez Orge do B.N.G., estimou oportuno 
propoñer ó Pleno a aprobación as Bases coa modificación do 1° 
parágrafo da Base Quinta que quedará da seguinte maneira: “A 
contïa das axudas será a da bolsa de estudios (libros de 
texto) por cada alumno/a beneficiario/aÑ 

BASES 

PRIMEIRA.- OBXECTO: 

O obxecto da devanditas bases é o de establecer un réxime 
compensatorio de carácter social destinado a colectivos con 
carencias económicas, para paliar dalgún xeito os gastos que 
supoñen a escolarización dos/as membros/as da familia nos 
estudios de Educación Infantil, educación Primaria, E.S.O. e 
Educación Permanente de Adultos. 

SEGUNDA.- BENEFICIARIOS/AS: 

Poderán ser beneficiarios/as destas axudas os/as 
familiares de feito ou de dereito de escolares que estean a



cursar calquera dos estudios seguintes: 
- Educación Infantil (3-5 anos). 
— Educación Primaria (1°-2°-3° ciclo). 
- ESO (1°—2° ciclo). 
- Educación Permanente de Adultos. 

TERCEIRA.- REQUISITOS: 

Os requisitos que deberán cumprir o/a estudiante serán: 

1.- Estar empadroada a unidade familiar ou de convivencia 
destinataria das axudas no Concello de Redondela. 

2.- Te-la matrícula ou reserva dela para cursar estudios 
de Educación Infantil, Educación Primaria, E.S.O. e Educación 
Permanente de Adultos no curso 1999/2000 nas Institucións 
docentes públicas destas ensinanzas de réxime xeral do 
Concello de Redondela. 

3.- Que a renda per cápita bruta mensual de cada membro 
da unidade familiar non exceda de 30.000.- Pesetas, referidos 
ó ano 1998, calquera que sexa a súa procedencia. 

Para os efectos do cálculo da renda familiar, son membros 
computables da unidade familiar, todos aqueles que figuren no 
Padrón de Habitantes Municipal. 

4.- Non estar suxeito a tutela pública. 
5.- Estar ó corrente por tódolos conceptos nas obrigas 

tributarias e non tributarias coa facenda local, e os seus 
organismos autónomos, ou en situación de liquidación das 
débedas. 

6.- Non desfrutar doutras axudas, bolsas ou subvencións 
de igual ou análoga finalidade outorgadas por organismos e 
institucións públicas ou privadas. 

CUARTA.- SOLICITUDES E DOCUMENTACIÓN: 

A solicitude en modelo municipal de instancia dirixida 
ó Sr. Alcalde-Presidente do Concello de Redondela a presentar 
no Rexistro Xeral Municipal, xunto coa seguinte documentación: 

- Orixinal ou fotocopia compulsada da declaración da 
renda do exercicio de 1998 de tódolos membros que compoñan a 
unidade familiar segundo se establece no apartado 3 da base 
terceira das presentes bases.. 

Aqueles/as que por estaren debaixo do mínimo exento non 
estean obrigados a face-la declaración da renda deberán 
xustifica-los seus ingresos por medio de orixinais ou 
fotocopias compulsadas dos documentos e impresos acreditativos 
dos rendementos e ingresos salariais, empresariais ou 
derivados de prestacións públicas periódicas ou non 
periódicas, contributivas ou non contributivas (desemprego, 
indemnizacións, axudas, subsidios, pensións, etc), así como

~ 
u* 

.L ›a 

~~~

ÇT 

A

' 

~~ 

~ ~ 

e,‘ 

'*3

. 

.. 

“P/{yuwm 

'

“

' 

"FFw-.. 

¿‘Mi

‘ 

~~~



‘S90 0a Coroovaclom VSrDdNNd co pvpgwgeñm 

Serie A N.° 0362730 
por capital inmobiliario (alugares, vendas, etc.) ou 
mobiliario (intereses, dividendos, etc.): 

— Declaración xurada de non desfrutar doutras axudas, 
bolsas ou subvencións de igual ou análoga finalidade 
outorgadas por organismos e institucións públicas ou privadas. 

- Certificado acreditativo dos membros da familia que 
conviven no domicilio, expedido polo Concello. 

- Certificación ou certificacións do centro onde os 
alumnos realicen os estudios na que se xustifique o curso onde 
están matriculados. 

- As seis últimas nóminas correspondentes ó ano 1998, 
daqueles membros da unidade familiar que traballen ou cobren 
prestacións ou axudas. 

- De ter sido ou ser demandante de emprego, nos últimos 
seis meses certificación que o acredite, ou declaración 
xurada. 

QUINTA.- CONTÍA: ,y@ww_j¿¿¿¿¿ 
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A contía das axudas será a da bolsa de estudios (libros 
de texto) por cada alumno/a beneficiario/a. ,. 

Terán preferencia na adxudicación destas axudas as 
familias que acrediten unha renda per cápita bruta inferior. 
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uíaäi-W» SEXTA.- CRÉDITO: 

Á consecución do obxectivo ó que se refire a presente 
base, a Concellería de Ensino destinará ata un límite dun 
millón cincocentas mil (1.500.000) pesetas, con cargo á 
aplicación orzamentaria que figure no informe da Intervención 
Municipal. 
SÉTIMA.- LUGAR E PRAZO DE PRESENTACIÓN DAS SOLICITUDES. 

As solicitudes para tomar parte nesta convocatoria serán 
presentadas no Rexistro Xeral do Concello ou por calquera 
outro dos medios ós que se refire no artigo 38.4° da Lei 
30/1992, do 26 de novembro, de réxime xurídico das 
administracións públicas e cha procedemento administrativo 
común, dende o 18 de Maio ó 30 de xuño de 1999, debéndose 
acompañar coa solicitude os documentos esixidos na Base 
cuarta. 

OITAVA.-INSTRUCCIÓN E RESOLUCIÓN: 

Recibidas as solicitudes e a súa documentación serán 
analizadas e valoradas pola Comisión Informativa de Ensino, 
que poderá solicitar a información complementaria que estime 
oportuna para garanti-la obxectividade. Dita comision valorara 
o cumprimento dos requisitos e condicións sinalados nas Bases 
3‘ e 5‘, e propoñerá as contías das subvencions para a sua



aprobación pola Comisión de Goberno. 
Os defectos nas solicitudes seranlle notificados ós/ás 

interesados/as pola Concellerïa de Ensino, concedéndoselle un 
prazo de dez días para enmendaren erros ou omisións. 
Transcorrido o dito prazo, se non se producise a dita 
enmenda, as peticións serán arquivadas sen máis trámite. 

Denegarase de oficio aquelas solicitudes que incorran en 
falsidade ou ocultación de datos, ou que estean 
deliberadamente incompletas; así como as presentadas fora do 
prazo marcado na respectiva convocatoria, agás razóns ou 
motivos de forza maior ou xustificados documentalmente, salvo 
que se tratara de simples erros materiais. 

NOVENA.- NOTIFICACIÓN: 

A resolución do Concello seralles notificada ós/ás 
solicitantes ós que se lles conceda. as axudas, na forma 
prevista no artigo 59 da Lei 30/1992, do 26 de novembro, de 
Réxime xurídico das Administracións Públicas e do Procedemento 
Administrativo Común. De non notificarse resolución favorable 
no prazo de dous meses dende o remate do prazo de presentación 
de solicitudes da presente base entenderase desestimada a 
petición correspondente. 

Os solicitantes que non lles fose concedida a axuda 
disporán dun prazo dun 30 días hábiles para retira-la 
documentación presentada. Transcorrido este prazo, arquivarase 
sen máis trámite. 

DECIMA.- ACEPTACIÓN. 

O/A beneficiario/a disporá dun prazo de quince días 
hábiles, contados a partir da recepción da resolución, para 
comunica-la aceptación das axudas. 

Transcorrido este prazo sen que se comunique a dita 
aceptación a Concellería de Ensino poderá anula-la resolución. 

DECIMA PRIMEIRA.- PAGAMENTO: 

Unha vez dictada a resolución pola que se concede a 
axuda, procederase á concesión da mesma do seguinte xeito: 

Acudindo o adxudicatario co acordo de concesión á 
libreria para que lle sexan entregados. 

Disposicións Derradeiras 

Primeira.- Facúltase á Concelleira de Ensino do Concello 
de Redondela para dictar, no ámbito das súas competencias, as 
resolucións precisas para o desenvolvemento desta base.-” 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de
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intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS maniféstase que este ano votarãn a 
favor, pero que o ano que ben revisará este asunto. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcrito, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), os Sres. Concelleiros do Grupo 
Mixto (2), e os/as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE 
(5), e non entraron en votación os/as Sres./as Concelleiros/as 
do B.N.G. (Sres./as Pazos Docampo, Grande Grande e Pérez 
Orge). Na súa consecuencia, por maioría de votos, resultou 
aprobado o dictame da Comisión Informativa de Ensino 
anteriormente transcrito,- 

Pola Presidencia dase conta dos dictames da Comisión 
Informativa de Urbanismo, Vías e Obras de data 19 de Xaneiro 
de 1999 os tres primeiros e 2 de Marzo de 1999 o último, que 
transcritos dín: 

"A) SOLICITUDES MODIFICACIÓN DO PARCELARIO 

ANTECEDENTES 
Con data 6 de novembro de 1987 aprobáronse 

definitivamente, por acordo da Comisión Provincial de 
Urbanismo, as Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito 
Muncipal de Redondela, téndose publicadas no Boletín Oficial 
da Provincia n° 85 de 14 de abril de 1998. 

A documentación grafiada realizouse sobre cartografía a 
esc. 1:5000, e para os planos de detalle, a esc. 1:2000, sobre 
parcelario do Instituto Xeográfico e Catastral. 

No transcurso da vixencia das devanditas Normas téñense 
observado reiterados erros nas parcelas grafiadas, 
contradiccións entre os Planos a escala 1:5000 e 1:2000, erros 
de calificación por mal grafiado das bases, ou ben 
contradiccións entre a realidade e a documentación das Normas. 

Na súa virtude, e a vista dos expedientes promovidos 
polos particulares que logo se citan e do informe favorable 
emitido polo arquitecto asesor nmnicipal e <3 servicio de 
disciplina urbanística, a comisión informativa de urbanismo, 
vías e obras, en votación ordinaria e por unanimidade, estimou 
oportuno propoñer ó Concello Pleno a corrección dos seguintes 
erros no Documento das Normas Subsidiarias de Planeamento de 
Ámbito Municipal de Redondela: 

1 
m. ., 

j E 1
.



I.1).— Proposta.- Proponse a corrección dos erros 
detectados no grafiado dos planos a escala 1:2000, sinalados 
e xustificados polos propietarios afectados. 

O artigo 105.2) da Lei 30/1992, de 26 de novembro di: “As 
adminsitracións públicas poderán, asímesmo, rectificar en 
calquera momento, do oficio ou a instancia dos interesados, 
os erros materiais, de feito ou aritméticos existentes nos 
seus actos”, e por outra banda na Normativa e Ordenanzas das 
Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito Municipal, no seu 
artigo 11.3 establece: Se se deran contradiccións entre o 
plano e a realidade prevalecerá esta última. Polo tanto 
procede a modificación dos planos parcelarios recollendo a 
realidade existente. 

l_ J 
, TE. 

1) Delmiro Álvarez Fernández, parcela sita en Cidadelle — 

Chapela, plano P—2 a escala 1:2000. 
2) Albino Freaza Couñago, parcela sita en Fortóns - 

Cedeira plano P-18 a escala 1:2000. 
En ámbolos dous casos de acordo coa documentación que 

adxuntan.-' 

'B) SOLICITUDE CORRECCIÓNS GRAFIADO NO PLANO C 

Dada conta da instancia, e documentación que acompaña, 
presentada por D‘ María José Rodríguez Alonso, domiciliada en 
Asnelle de Arriba, 74 - Reboreda, solicitando, en esencia, se 
proceda a corrección de grafiado no plano C do documento das 
Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito Municipal de 
Redondela, para os efectos de recoñecer como Solo non 
Urbanizable Común o ámbito da finca da súa propiedade, sita 
na Parroquia de Reboreda, que reflicte nos documentos que 
aporta, e que se atopa calificada polo devandito instrumento 
de planeamento como non urbanizable protexido de Montes e 
paisaxe. 

Visto o informe emitido polo Arquitecto Asesor Municipal 
que transcrito di:

» lNEQRME_IEÇNIÇQ 
“REFERENCIA . . . . . . . . . . .. Expte n° 1483 Registro de Entrada 

SOLCITANTE . . . . . . . . . . . . .. Úña. María José Rodríguez Alonso 
OBJETO.¿ . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. Corrección de erros 
SUTUACION . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. Reboreda. Redondela. 

Vista la instancia y documentación anexa aportada 
(solicitud, escritura de la finca, planos de emplazamiento y 
deslinde, descripción de las características de la edificación 
y urbanísticas), y de acuerdo con los documentos de las Norms Subsidiarias Municipales de Redondela, publicadas en el 
Boletín Oficial de la Provincia de Pontevedra n° 85, del 14
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de abril de 1988, el acuerdo adoptado por la Comisión 
Provincial de Urbanismo en sesión del día 10 de marzo de 1995 
y publicado en el Boletín Oficial de la Provincia de 
Pontevedra n° 197, del 13 de octubre de 1997 en el cual se 
corrige el texto de la “Modificación Puntual N.S.M. en 
distintos aspectos de la Normativa y Ordenanzas” exponiendo: 

.- . . . . . .. donde se dice “3.- Preténdese a ampliación de 
artigo 61 da Normativa para que as parcelas de titularidade 
privada que se encontren incluidas no ámbito de protección 
forestal do Solo Non Urbanizable, pasen a ser clasificadas 
como Solo Non Urbanizable Común sen especial protección”, debe 
decir: “3.- Preténdese a ampliación de artigo 61 da Normativa 
para que aquelas fincas de propiedade privada, incluidas no 
Solo Non 'Urbanizable Especialmente Protexido de Montes e 
Paisaxe, serán inedificable, poidendo ser vinculadas ó obxecto 
de obte-la parcela mínima en Solo Non Urbanizable Común, así 
clasificado dentro da mesma Parroquia" 

El informe es desfavorable a la corrección de errores 
solicitada, dado que tal como queda expuesto dichas fincas 
quedan como Proteción de Montes e Paisaxe e inedificables, sin 
perjuicio de la titularidad de dichas fincas." 

Visto asímesmo, o informe evacuado polo Sr. Secretario 
Xeral do Concello que di: 

“Primeiro.- Nas Normas Subsidiarias de Planeamento 
Municipal, por acordo da Comisión Provincial de Urbanismo 
publicado no B.O.P., n° 197 de data 13.10.97, correxiuse o 
Artigo 61 da correspondente normativa. 

En virtude desa corrección as fincas de titularidade 
privada sinaladas en ámbito de protección forestal do solo non 
urbanizable se sinala na mesma que serán inedificables. 

Segundo.- Consta no expediente informe desfavorable á 
tramitación do correspondente expediente emitido plo Sr. 
Arquitecto Asesor no seu informe de data 30.10.98. 

Terceiro.- Na súa consecuencia, CO que antecede, este 
Secretario emite o seu informe desfavorable a corrección de 
erros solicitada." 

A Comisión Informativa de Urbanismo, Vias e Obras, en 
votación ordinaria e por unanimidade estimou oportuno proponer 
ó Concello Pleno a adopción do seguinte acordo: 

Denegar, en base ós informes transcritos a corrección de 
grafiado no plano C das Normas Subsidiarias de Planeamento 
Municipal, solicitada por D‘ Maria Jose Rodriguez Alonso.- 

"C) SOLICITUDE CAMBIO DE CALIFICACIÓN DE FINCA 

Examinada a instancia, e documentación que acompaña, 
presentada por D. Lino Barciela Castro¡ domiciliado na Rua 
Subida a Hermida, 37 - Candean - Vlgo, sol1c1tando,_en 
esencia, se recoñeza como Solo non Urbanizable Comun o ambito



da finca da súa propiedade, sita en Parada - Chapela, que 
reflicte nos documentos que aporta, e que se atopa calificada 
polas Normas Subsidiarias de Planeamento de ámbito municipal 
como non urbanizable protexido de montes e paisaxe. 

Visto o informe emitido polo Sr. Arquitecto Asesor 
Municipal que transcrito di:

z lNEQRME_IECNlCQ 
“REFERENCIA . . . . . . . . . . .. Expte n° 1465 Registro de Entrada 
SOLICITANTE . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. D. Lino Barciela Castro 
OBJETO . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. Corrección de erros 
SITUACIÓN . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Parada. Redondela 

Vista la instancia y documentación anexa aportada 
(solicitud,escritura de la finca, planos de emplazamiento y 
deslinde, descripción de las características de la edificación 
y urbanística), y de acuerdo con los documentos de las Normas Subsididarias Municipales de Redondela, publicadas en el 
Boletín Oficial de la Provincia de Pontevedra n°85, del 14 de 
abril de 1988, el acuerdo adoptado por la Comisión Provincial 
de Urbanismo en sesión del día 10 de marzo de 1995 y publicado 
en el Boletín Oficial de la Provincia de Pontevedra n° 197, 
del 13 de octubre de 1997 en el cual se corrige el texto de 
la “Modificación Puntual N.S.M. en distintos aspectos de la 
Normativa y Ordenanzas" exponiendo: 

.— . . . . .. donde se dice3.- Preténdese a ampliación de 
artigo 61 da Normativa para que as parcelas de titularidade 
privada que se encontren incluidas no ámbito de protecicón 
forestal do Solo Non Urbanizable, pasen a ser clasificadas 
como Solo Non Urbanizable Común sen especial protección", debe 
decir:'3.— Preténdese a ampliación de artigo 61 da Normativa 
para que aquelas fincas de propiedade privada, incluidas no 
Solo Non Urbanizable Especialmente Protexido de Montes e 
Paisaxe, serán inedificable, poidendo ser vinculadas ó obxecto 
de obte-la parcela mínima en Solo Non Urbanizable Común, así 
clasificado dentro da mesma Parroquia”. 

El informe es desfavorable a la corrección de errores 
solicitada, sin perjuicio de la emisión del correspondiente 
informe jurídico." 

Visto, asímesmo, o informe evacuado polo Sr. Secretario 
Xeral do Concello que di: 

“Primeirg.- Nas Normas Subsidiarias de Planeamento 
Municipal, por acordo da Comisión Provincial de Urbanismo 
publicado no B.O.P., n° 197 de data 13.10.97, correxiuse o 
artigo 61 da correspondente normativa. 

En virtude desa corrección as fincas de titularidade 
privada sinaladas en ámbito de protección forestal do solo non 
urbanizable se sinala na mesma que serán inedificables. 

Segundo.- Consta no expediente informe desfavorable á 
tramitación do correspondente expediente emitido polo Sr. 
Arquitecto Asesor no seu informe de data 30.10.98-

~ 
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~



(Seto da Corpovaoon; 5,¡¿¿u.¿ OO pwgcgnw 

Serie A N.° 0362733 
Ig;ggi;g.- Na súa consecuenci , co que antecede, este 

Secretario emite o seu informe des vorable á corrección de 
erros solicitada. 

A Comisión Informativa de Urbanismo, Vías e Obras, en 
votación ordinaria e por unanimidade estimou oportuno propoñer 
ó Concello Pleno a adopción do seguinte acordo: 

Denega-la pretensión deducida por D. Lino Barciela Castro 
referente a recoñecer como solo non urbanizable común a finca 
da súa propiedade sita, segundo a documentación aportada, no 
Barrio de Parada - Chapela.-" 

“Con carácter previo ó exame dos expedientes incluidos 
neste punto da orde do día o Sr. Pazos Docampo manifesta que 
os informes técnicos están redactados no idioma español, 
incumplindo a ordenanza sobre o uso do galego. 

ANIECEDENIES 
Con data 6 de novembro de 1987 aprobáronse 

definitivamente, por acordo da Comisión Provincial de 
Urbanismo, as Normas Subsidiarias de Planeamento de Ámbito 
Minicipal de Redondela, téndose publicadas no Boletín Oficial 
da Província n° 85 de 14 de abril de 1998. 

A documentación grafiada realizouse sobre cartografía a 
esc. 1:5000, e para os planos de detalle, a esc. 1:2000, sobre 
parcelario do Instituto Xeográfico e Catastral. 

No transcurso da vixencia das devanditas Normas téñense 
observado reiterados erros nas parcelas grafiadas, 
contradiccións entre os Planos a escala 1:500 e 1:2000, erros 
de calificación por mal grafiado das bases, ou ben 
contradiccións entre a realidade e a documentación das Normas. 

Na súa virtude, e a vista dos expediente promovidos polos 
particulares que logo se citan e do informe favorable emitido 
polo arquitecto asesor municipal e o servicio de disciplina 
urbanística, a cxmúsión informativa de urbanismo, vías e 
obras, en votación ordinaria e por unanimidade, estimou 
oportuno propoñer ó Concello Pleno a corrección dos seguintes 
erros no Documento das Normas Subsidiarias de Planeamento de 
Ambito Municipal de Redondela: 

1 
¡.E. ., 

1 E J
. 

I.1).- Proposta.- Proponse a corrección dos erros 
detectados no grafiado dos planos a escala 1:2000, sinalados 
e xustificados polos propietarios afectados. 

Z 
_ .E. ., 

¡ E I 

O artigo 105.2) da Lei 30/1992, 26 de novembro di: “As 
administracións públicas poderán, asímesmo, rectificar en 
calquera momento, do oficio ou a instancia dos interesados, 
os erros materiais, de feito ou aritméticos existentes nos 
seus actos", e por outra banda na Normativa e Qrdenanzas das 
Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito Municipal, no seu
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artigo 11.3 establece: Se se deran contradicciõns entre o 
plano e a realidade prevalecerá esta ‘última. Polo tanto 
procede a modificación dos planos parcelarios recollendo a 
realidade existente. 

2 

_ J 
, ¡.E. 

1) Roberto Villar Álvarez, parcela sita en Porto-Cabeiro, 
Cabeiro, Plano P-16 a escala 1:2000. 

2) María Catalina Figueroa Puig, parcela sita en Casal 
do Monte-Saxamonde, plano P-21 a escala 1:2000. 

En ámbolos dous casos de acordo coa documentación que 
adxuntan.-” 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcrito, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), os Sres. Concelleiros do Grupo 
Mixto (2), abstêñense os/as Sres./as Concelleiros/as do 
PSdeG-PSOE (5), e non entraron en votación os/as Sres./as 
Concelleiros/as do B.N.G. (Sres./as Pazos Docampo, Grande 
Grande e Pérez Orge). Na súa consecuencia, por maioría de 
votos, resultaron aprobados os dictames da Comisión 
Informativa de Urbanismo, Vías e Obras, anteriormente 
transcritos.- 

Pola Presidencia dase conta de dictame emitido pola 
Comisión Informativa de Urbanismo, Vías e Obras de data 23 de 
Marzo de 1999, que transcrito dí: 

“Dada conta do Estudio de Detalle promovido inicialmente 
por D. Jaime Serín Pérez en representación de Herdeiros de 
Isolina Figueroa Montero e outros, e actualmente instada a 
continuidade da tramitación do expediente por D. Lino Couñago 
Taibo en representación 'de Redondela Promociones 
Constructivas, S.L., por ter adquirido o pleno dominio das 
fincas sobre as cales foi promovida a devandita actuación, 
segundo proxecto redactado polo Arquitecto Alberto Cameselle 
Lago, e coa memoria e planos visados polo C.O.A.G., 
Subdelegación de Vigo o 4 de Setembro de 1996 e plano de 
deslinde visado o 24 de decembro de 1998, Estudio de Detalle 
que ten. por finalidade establecer aliñacións e rasantes 
respecto ó vial de nova apertura e a rúa posterior en proxecto 
e reordenar volumes, en terreo sito na rúa Eidos.~
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Serie A N.° 0362734 
Vistos os informes favorables emitidos polo Arquitecto Asesor Municipal e mailo Secretario Xeral do Concello. 
Vistos os artigos 65, 66 e 140 do Regulamento de 

Planeamento, 30, 42.6, 44.3 e disposición transitoria 
terceira da Lei 1/97, do 24 de marzo, do Solo de Galicia, e 
64 letra c) da Lei 5/97, do 22 de Xullo, da Administración 
Local de Galicia, a Comisión Informativa de Urbanismo, Vías 
e Obras, en votación ordinaria e por maioría (6 votos a favor, 
PP+GM, 1 en contra o do Sr. Pazos Docampo, e 3 abstencións, 
as dos Sres./a Orge Míguez, Iglesias Carrera e Villaverde 
Rodríguez) estimou oportuno propoñer ó Concello Pleno, a 
adopción dos seguintes acordos: 

Brimeirg.- Aprobar inicialmente o devandito estudio de 
detalle. 

Segundo.- Sometelo ó trámite de información pública por prazo dun mes mediante anuncio que se publicará no Diario Oficial de Galicia, nun dos xornais de maior circulación na 
provincia, e no Taboleiro de Anuncios da Casa do Concello, 
notificando persoalmente ós propietarios e demáis interesados 
directamente afectados, comprendidos no ámbito territorial do Estudho de Detalle, a apertura do trámite de información 
pública." 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcrito, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), os Sres. Concelleiros do Grupo 
Mixto (2), abstêñense os/as Sres./as Concelleiros/as do 
PSdeG-PSOE (5), e non entraron en votación os/as Sres./as 
Concelleiros/as do B.N.G. (Sres./as Pazos Docampo, Grande 
Grande e Pérez Orge). Na súa consecuencia, por maioría de 
votos, resultou aprobado o dictame da Comisión Informativa de 
Urbanismo, Vías e Obras, anteriormente transcrito.- 

Pola Presidencia. dase conta. de dictame emitido pola 
Comisión Informativa de Saúde e Medio Ambiente de data 30 de 
Marzo de 1999, que transcrito dí: 

“Polo Presidente se da lectura á proposta que en esencia 
dí: 
“O Concello Pleno en sesión celebrada o 10 dez de xullo 

de 1989, acordma por unanimidade:l).- Ceder un terreo á 
Consellería de Sanidade para a construcción dun Centro/de 
Saúde en Chapela, 2)Adica-lo Centro gue se construa a fins 
sanitarios por un período non inferior a trinta anos, 3)O 
Concello de Redondela adquire o compromiso de facerse cargo



dos gastos correntes e de mantemento que devengue o Centro. 

Como xa se recolle na parte expositiva do devandito 
acordo ainda que no acordo falase de “cesiónf-coincidindo así 
coa terminoloxía utilizada pola propia Xunta- non se trata 
aquí dun alleamento gratuito nin tampouco dunha transferencia 
de propiedade, senón máis ben dunha posta a disposición dos 
terreos para a construcción do Centro de Saúde, acompañada dos 
compromisos municipais de adica-lo centro a fins sanitarios 
e de facerse cargo dos gastos correntes e de mantemento do 
mesmo. 

Esta referencia se fai a efecto de deixar constancia de 
que o Centro é de propiedade municipal como se recolle no 
escrito remitido polo Sergas de data de entrada 18/1/99. 

Dende a posta en funcionamento do Centro o Concello vense 
facendo cargo dos gastos de mantemento, supoñendo unha carga 
económica para o Concello dificil de soportar. 

En data 15/12/98 se remite ó Servicio Galego de Saúde 
acordo Plenario de data 3/12/98 solicitando se sufraguen os 
gastos de mantemento do centro de Saúde de 
Chapela.Posteriormente con data 18 de xaneiro do ano que 
andamos, se recibe neste Concello contestación da Consellería 
de Sanidade e Servicios Sociais SERGAS no que en esencia dí 
que "O Concello Pleno de Redondela, en sesión celebrada o día 
11 de xullo de 1989 adoptou o seguinte acordo: 1).- Ceder un 
terreo á Consellería de Sanidade para a construcción do centro 
de saúde de Chapela. 2).- Destinalo a fins sanitarios por un 
período non inferior a 30 anos. 3).- Facerse cargo dos gastos 
correntes e de mantemento do centro durante ese período de 
tempo.En consecuencia a obriga de asumir estes gastos 
correntes ven dada polo feito da construcción deste centro dez saúde a instancias deste Concello e do que e propietario. 

Visto o informe emitido polo Sr. Secretario Xeral de data 
4 de febreiro do corrente ano no que fai constar: 

Brimeirg:Figura no expediente escrito do Sergas de data 
12/01/99 recibido neste Concello 

en 18 do mesmo mes e ano, en relación con acordo adoptado polo 
Pleno deste Concello na súa sesión ordinaria de data 03.12.98 
referente a que a partir de 01.01.99 este Concello non se fará 
cargo dos gastos de mantemento do Centro de Saúde de Chapela. 

No escrito do Sergas antes citado se facía alusión por 
ese organismo público que este Concello tiña que seguir 
sufragando os citados gastos en virtude dun acordo adoptado 
por este Concello con ocasión de cesión de terreo deste 
Concello para construcción do referido Centro de Saúde e ó 
amparo do disposto na Orde de 27 de xullo de 1.994. 

Sâ9undQ:Esta Secretaría considera que a Orde citada é 
anterior ó traspaso da Sanidade por parte do Ministerio de 
Sanidade e Consumo ó Sergas da Xunta de Galicia, e que polo 
tanto o compromiso coa Administración Central neste aspecto 
deixou de existir nestes intres.
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Doutra banda no artígo 26 da Lei 7/85 de 12 de Abril 

enuméranse os servicios que deberán de prestar os Concellos, 
entre os que non se atopan os de mantemento de Centros de 
Saúde. 

Indudablemente trátase de gastos exclusivos e 
eminentemente sanitarios, os que correspondería facer fronte 
á Consellería de Sanidade da Xunta de Galicia e non a este 
Concello, con dificultades pola escasez de recursos económicos 
para facer fronte ós seus propios gastos. 

Noutro caso cabería que o Concello recibíse unha 
compensación económica por tales gastos de mantemento, coa 
supresión ou reducción dos mesmos que procedesen, a razón de 
25 pts.por* cartilla de beneficiarios á Seguridade Social 
adscritos a ese Centro de Saúde.W 

Téndose dictaminado pola Comisión Informativa de Saúde 
e Medio Ambente en sesión celebrada o día 5 de febreiro de 
1999 a proposta de 'Revisión expediente sobre gastos de 
manteñemento centro de Saúde de Chapela", esta presidencia 
propón á (kmúsión Informativa de Saúde e Medio Ambente o 
seguinte: 

ERIMEIRQ: Deixar sen efecto o dictame da Comisión 
Informativa de Saúde de data 5 de febreiro de 1999.- 

SEGnnmQ:Transferir ó SERGAS o uso e consecuentemente o 
servicio público sanitario que o mesmo implica referente ó 
Centro de Saúde de Chapela, así como o aparcamento, á 
excepción dos terreos que seguirán sendo de propiedade 
municipal, sempre cando unha vez que se deixe de prestar o 
servicio para fins sanitarios o citado inmoble revirta ó 
Concello xunto co aparcamento. 

A Comisión Informativa de Saúde e Medio Ambente, en 
votación ordinaria e por unanimidade dos Sres. Asistentes, 
estimou oportuno propoñer ó Pleno do Concello o seguinte: 

Transferir ó SERGAS o uso e consecuentemente o servicio 
público sanitario que o mesmo implica referente ó Centro de 
Saúde de Chapela, así como o aparcamento, á excepción dos 
terreos que seguirán sendo de propiedade municipal, sempre 
cando unha vez que se deixe de prestar o servicio para fins 
sanitarios o citado inmoble revirta ó Concello xunto co 
aparcamento.-" 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións.» 

— Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, sinálase que unha das medidas 
económicas que se propuxo era a de deixar de pagar os gastos 
de mantemento, pero se lle foi a pedir permiso a Xunta e 
consecuentemente dixo que non, 9 Plantexa que Se É de°1S1°n 
deste Concello é a de non pagar eses custes, votaria a favor 
neste asunto, e en caso contrario 'votaria en contra, e 
plantexa como enmenda que dende o día primeiro de xanelro non
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~ se pague nin un duro, e pide que se vote a enmenda citada 

— Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO, por este maniféstase que o PP votará en 
contra da enmenda, por razóns dos servicios que se prestan 
nese Centro de Saúde, e iso tendo en conta o acordo do 
Concello referente a este asunto. ~~~ Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
manifestando que son competencias exclusivas da Xunta de 
Galicia, os custes dos centros de saúde, e que o que pasa 
neste Concello como noutros Concellos do PP para estar en 
armonía cos seus compañeiros de partido da Xunta. 

Non habendo unanimidade se somete a votación a enmenda 
proposta polo Sr. González Iglesias respecto deste asunto. 

Efectuada esta se obtivo o seguinte resultado: Votan en 
contra da enmenda os/as Sres./as Concelleiros do PP (9) e os 
Sr. Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Puch Casal. Abstense o 
Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Alonso Lemos; e votan a favor 
os/as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (5). Na súa 
consecuencia resultou desestimada a enmenda proposta.- 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcrito, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), e o Sr. Concelleiro do Grupo Mixto 
Sr. Puch Casal; votaron en contra os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (5), e o Concelleiro do Grupo 
Mixto Sr. Alonso Lemos, e non entraron en votación os/as 
Sres./as Concelleiros/as do B.N.G. (Sres./as Pazos Docampo, 
Grande Grande e Pérez Orge). Na súa consecuencia, por maioría 
de votos, resultou aprobado o dictame da Comisión Informativa 
de Saúde e Medio Ambiente, anteriormente transcrito.- 

Pola Presidencia dase conta de dictame emitido pola 
Comisión Informativa de Benestar Social, Muller e Xuventude 
de data 15 de Marzo de 1999, que dí: 

“Vista a solicitude da entidade LENDA de prórroga do 
convenio establecido entre a mesma e este Concello e demáis 
documentación aportada. 

Dona Francisca Canal Gómez, Concelleira Presidenta da 
Comisión Informativa de Benestar Social, Muller e Xuventude, 
propón: 

A sinatura de Convenio entre a entidade LENDA e este 
Concello segundo texto que figura no expediente, con validez 
dende c› 1 de Xaneiro de 1999 6 31 de Decembro de 1999, 
concretándose a aportación do Concello na cantidade de 
1.000.000.- de pesetas. 

~~~~~~ ~~ ~ ~~~ ~
~~ ~ ~~~ ~
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Según o acordo adoptado e atendendo ó indicado no informe 

do Sr. Interventor de data 28 de Decembro de 1998, deberase 
aclara-la situación e o modo de proceder en relación ó credito 
presupostario indicado, procedéndose á realización da 
actuación que se requira para establecer nos orzamentos en 
vigor o crédito destinado ó convenio coa entidade Lenda." 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación do dictame transcrito, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (9), os/as Sres./as Concelleiros/as 
do PSdeG-PSOE (5), e os Concelleiros do Grupo Mixto (2); non 
entraron en votación os/as Sres./as Concelleiros/as do B.N.G. 
(Sres./as Pazos Docampo, Grande Grande e Pérez Orge). Na súa 
consecuencia, por maioría de votos, resultou aprobado o 
dictame da Comisión Informativa de Benestar Social, Muller e 
Xuventude, anteriormente transcrito.- 

Auséntase do Salón de Sesións, o Concelleiro SR. ALONSO 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal 
do B.N.G., de data 9 de Abril de 1999, que dí: 

“O artigo 4 da Lei 81/1995 do Patrimonio Cultural de 
Galicia dí que “os concellos teñen a obriga de protexeren, 
defenderen, realzaren e daren a coñecer o valor cultural dos 
béns integrantes do Patrimonio Cultural de Galicia que 
radiquen no seu termo municipal” e engade que "tamén 
correspóndelles adoptar, en caso de urxencia, as medidas 
cautelares necesarias para salvagardar os béns do Patrimonio 
Cultural de Galicia que visen o seu interese ameazado." 

Por outra parte esta mesma Lei no seu artigo 9 sinala que 
“a declaración de ben de interese cultural requirirá a previa 
incoación e tzamitación do expediente administrativo pola 
Consellería de Cultura. A iniciación do expediente poderase 
realizar de oficio ou ben por instancia de parte por calquera 
persoa física ou xurídica? 

O BNG quere lembrar que no noso concello temos un 
extraordinario espazo natural, o monte Penide. que Ofrece unha 
serie de atractivos que van dende o paisaxístico, o cultural, 
o arqueolóxico ata o meio ambiental. E preciso que dunha vez 
por todas se proceda á protección, adecentamento, sinalizacion 
e difusión desta parte fundamental do noso patrimonio. 

Ao longo dos últimos anos teñense feito actuacions 
agresivas contra este espazo, como postas e caminos ancheados 
que afectan a certos xacementos, trazado inadecuado de 
cortafogos, basureiros incontrolados, areas de recreo mol 
perto dalgúns xacementos, torres do tendido electrico e de



telefonía movil que causan un gran impacto visual na zona, 
ademáis de graves danos ó patrimonio arqueolóxico, campos de 
fútbol que impactan de forma contundente na paisaxe 
tradicional, canteiras, etc.. 

Ante a grave situación que presenta o conxunto do monte 
Penide e o perigo de que se poida deteriorar máis, e aínda 
perder, esta parte fundamental do noso patrimonio, e tendo en 
conta os artigos da Lei citados no encabezamento desta Moción, 
o grupo municipal do BNG de Redondela somete á consideración 
do Pleno a adopción dos seguintes acordos: 

1.- Solicitar de forma inmediata da Consellería de 
Cultura o inicio do expediente para a declaración como Ben de 
Interese Cultural (BIC) de todo o conxunto do monte Penide, 
a fín de que este espazo goce do amparo legal que garanta o 
seu mantemento e conservación para as xeracións presentes e 
as futuras. Con posterioridade, e como proceso final, se 
elaborará e redactará un Plan Especial de protección de todo 
o conxunto. 

2.- Mentres se tramita este expediente de BIC, o Concello 
de Redondela procederá a tomar unha serie de medidas urxentes 
que impidan máis agresións e novas actuacións que deterioren 
o espazo do monte Penide. Estas medidas de choque serían, 
entre outras: 

- Limpeza e desbroce do entorno inmediato dos diferentes 
xacementos, baixo a supervisión dun técnico. 

- Sinalización dos xacementos por medio de carteis 
informativos sinxelos e respetuosos co medio. 

- Manter xuntanzas coas comunidades de montes das 
parroquias implicadas para facerlles ver a riqueza cultural 
e natural da zona e o aproveitamento que se pode obter desa 
circunstancia, de forma que os intereses e obxectivos 
arqueolóxicos non choquen cos das citadas comunidades. 

- Rematar con todas aquelas actuacións, como ancheo e 
asfaltadoa de pistas, desmontes, reforestacións, que non 
conten cun informe técnico favorable." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

-,concedida a palabra pola Presidencia, pola Concelleira 
SRA. PEREZ ORGE sinálase que o Concelleiro Sr. Alonso Lemos, 
só está presente nos Plenos para apoiar cos seus votos ó PP, 
e continúa a súa intervención dando conta da súa Moción 
referente á protección do Monte Penide e remata indicando que 
se solicite da Consellería de Cultura o inicio do expediente 
para a declaración como Ben de Interese Cultural (BIC) de todo 
o conxunto do monte Penide, a fín de que este espazo goce do 
amparo legal que garanta o seu mantemento e conservación para 
as xeracións presentes e as futuras. Con posterioridade, e 
como proceso final, se elaborará e redactará un Plan Especial 
de protección de todo o conxunto.
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- Concedida a palabra pola Pr sidencia ó Concelleiro SR. 

GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que non comparte a 
posición do B.N.G., de que se traia_a un pleno este asunto sen 
consulta previamente cos asociacións de veciños, comunidades 
de montes e demáis Sres. Concelleiros. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que si as instalacións dun campo de futbol constitue 
unha agresión, haberá que buscar outro sitio, falando da 
existencia doutros campos de futbo noutros montes comunais, 
e pídelle ó B.N.G. que se lle explique polos seus 
representantes cales son os lindes do Monte Penide, e o 
referente ós asfaltados dos camiños que contaron co voto 
favorable do B.N.G., e remata a súa intervención dicindo que 
este asunto lle parece un acto electoralista. 

Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO sinálase que no ano 1998 fixéronse 
traballos arqueolóxicos no Monte Penide, e que o que se quixo 
facer con ese traballo era saber o que alí existía, e que 
respecto das dúbidas que xurdiron nas comunidades de montes, 
habería que constatar cales eran as mesmas, indicando que se 
quedara con esas comunidades de montes e que se recabase da 
Consellería correspondente que se continuase co expediente, 
pero que se debería de evitar calquera perxuizo, e que sería 
favorable o poñerse de acordo coa Dirección Xeralde Patrimonio 
para que se informase ás comunidades de montes e particulares 
da súa posible actuación, e a través da Deputación e a Xunta 
busca-los nedios económicos para a ¡xmible execución dun 
parque arqueolóxico. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, pola Concelleira 
SRA. PÉREZ ORGE sinálase que o que se pide na Moción é que a 
Consellería de Cultura inicie expediente en defensa do 
patrimonio arqueolóxico, que está porriba de intereses 
particulares, que parece que defende tanto o PP coma o PSOE, 
cando este último pasou deste tema cando gobernaron, e que o 
B.N.G. fixo esta Moción despois dun estudio e un traballo 
serio que se fixo ó respecto, recomendando facer un expediente 
en defensa do patrimonio cultural, indicando que no mesmo 
escrito se fala dun campo de fútbol que non se utiliza e na 
Moción se alude a xuntanzas en beneficio da defensa do aludido 
patrimonio porriba de intereses particulares. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS sinálase que ninguén, e menos o B.N.G., 
vai a darlle leccións sobre defensa do Patrimonio Cultural, 
e que hai Mocións do PSdeG-PSOE do ano 1987, por poner un 
exemplo, de defensa dese patrimonio, e que esa declaracion que 
pretende o B.N.G., suporía unha serie de trabas que antes 
deben de expoñerse ós veciños, e remata a sua intervención 
pedindo que este asunto quede sobre a mesa, e pidelle a citada 
Sra. Concelleira que lle conteste ás súas preguntas: 1').- Cal 
é a delimitación do monte Penide. 2‘).¡ Porque o B.N.G. non 
defendeu ós veciños no asunto de San Simon. 3‘).- Que non e 
certo que non se utilizara o campo de futbol. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
pedíndolle á Concelleira do B.N.G. Sra. Perez Orge que como
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dixo anteriormente deixe este asunto sobre a mesma, xa que 
caso contrario o PSdeG-PSOE se abasterá neste asunto, o que 
califica de electoralista. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este sinálase que antes de toma-la 
iniciativa a Dirección Xeral de Patrimonio, se manifeste en 
relación cos pros e os contras da declaración solicitada polo 
BNG, e así mesmo que por esa Dirección Xeral se dan as 
explicacións oportunas ós veciños, Comunidades de Montes e 
particulares, e por outro lado poñerse en contacto con D. 
Angel Sicart para que se inicien os traballos correspondentes. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO sinálase que a competencia neste asunto 
corresponde á Consellería de Cultura, independentemente de que 
se plantexase este tema pola Dirección Xeral do Patrimonio ou 
por este Concello. ~~~ E remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
sinalando que non se trata dun asunto electoralista, senón que 
é un asunto no que o B.N.G. leva traballando no mesmo moito 
tempo. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a 
favor da aprobación da Moción transcrita: En contra os/as 
Sres./as Concelleiros/as do PP (9), e o Concelleiro do Grupo 
Mixto Sr. Puch Casal; abstéñense os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (5); votan a favor os/as 
Sres./as Concelleiros/as do B.N.G.. Na súa consecuencia, por 
maioría de votos, resultou rechazada a Moción presentada polo 
Grupo Municipal do B.N.G., anteriormente transcrita.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal 
do B.N.G., de data 28 de Xaneiro de 1999, que transcrita dí: 

“Despois da chegada dos romanos a Galicia, se crea unha 
rede viaria que comunica os asentamentos urbanos, militares 
e rurais, que veiculiza o comercio entre eles e serve de rotas 
de comunicación con outros lugares exteriores á Galicia 
actual. Para iso aproveita camiños que xa existían na Galicia 
pre-romana, dalles novas funcións e constrúe novas vias.

~ Hai que destaca-las vías XVII, XIX e XX, que viñan de 
Portugal e comunicaban Braga con Lugo e con Astorga -que eran 
conventos xurídicos-. Este entramado de vías principais e 
sencundarias comunicaban as comarcas entre si ou vencellaban 
núcleos rurais, ademáis de cubrir funcións económicas e 
militares.

~ Despois das vías romanas, empedradas, aínda en uso na 
Idade Media, maltreitas polo abandono, das que fican os

~~ ~ ~
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trazados, predominan as sendas ou camiños de ferradura 
pensados para a viaxe a pe ou a cabalo. 

Ó longo dos camiños medievais foron construídos hospitais 
e alberguerías, coas súas capelas e igrexas, creándose unha 
rede que cubría a totalidade do Reino de Galicia e, como non, 
foron tamén construídas pontes de pedra e de madeira con 
pilares pétreos para aabundante rede de Sendeiros. 

Así pois, pola humilde corredoira que hoxe xungue leiras 
e prados e parroquias, noutro tempo vertebrouse a economía da 
nosa nación e circularon os viaxeiros, e con eles a cultura 
noso, e por eles chegaron tamén outras culturas que nos 
enriqueceron e que os galegos e galegas integramos na nosa. 
Di o grande escritos alemán Goette que Europa se fixo viaxando 
a Compostela. Efectivamente, se fixo Europa e fixémnos nos 
intercomunicando a montaña co mar, coa súa econoía e a súa 
cultura, e desta comunicación foise acrisolando a cultura que 
hoaxe conforma ás mulleres e ós homes desta nación. 

Camiños castrexos, vias romanas, camiños medievais, 
camiños reais, camiños de maragatos e de arrieiros ... eran 
as veas dun corpo vivo por onde circulaba a seiva nutricia dun 
povo que daba así resposta as súas necesidades de comunicación 
social, económica e cultural. 

Intercomunicándose as persoas e povoacións naceron os 
camiños, e arredor dos camiños, ou por causa dos cruces de 
camiños, naceron vilas e parroquias, pontes e ermidas, 
portazgos e mosteiros. Os camiños históricos son depositarios, 
polo tanto, da nosa memoria histórica, que é imprescindible 
que recuperemos, para o que é preciso que volvan a ser de novo 
vías vivas de comunicación, con novas formas e de acordo cos 
tempos actuais. E só volverán a te-lo papel que precisamos na 
nosa cultura se é restaurado e posto en valor o patrimonio 
cultural que está en contacto cos camiños, se se revitaliza 
o tecido habitacional -as aldeas e parroquias- e a economía 
das xentes que viven nese entorno. 

Para que os camiños históricos permanezan vivos, ademáis 
de ser delimitados, restaurados e postos en valor, teñen que 
server de veiculizadores económicos, na escala que 
corresponda, da cultura. e dos sectores máis diversos da 
sociedade, e non seren tratados como trazas históricas mortas, 
que teñen un tránsito puntual intensivo nunha determinada 
época do ano e nuns anos concretos. 

Para revitalizar os camiños históricos cumpre devolvezlo 
uso a todo o patrimonio cultural que está o longo dos caminos 
e na área de influencia dos mesmos, como son pontes, ermidas, 
cruceiros, casas rectorais, pazos ..., así como revitallza-las 
aldeas e lugares que están nel ou no seu entorno. 

por todo isto, o grupo municipal do Bloque Nacionalista 
Galego somete á consideración do Pleno, a adopcion dos 
seguintes acordos: 

1°).- Solicitar á çonsellería de Cultura que elabore un 
PLANO DIRECTOR DOS CAMINOS HISTORICOS DE GALICIA que conleve



o estudio multidisciplinar de tódolos camiños históricos -non 
só dos que van a Compostela- para a elaboración das diversas 
alternativas intersectoriais, que terían que ser veiculizadas 
polas diverwsas administracións, principalmente pola Xunta -a 
través das diferentes consellerías- e as deputacións, contando 
tamén coa colaboración dos concellos, con medidas a curto, 
medio e longo prazo, coa necesaria coordenación para que o que 
proxecta unha consellería non o desfaga a outra, como acontece 
a miúdo. 

O Plano Director dos Camiños Históricos debería 
contemplar, entre outros, os seguintes criterios e obxectivos; 

a) Dar a mesma categoría na Lei de Protección do Camiño 
de Santiago e declarar Ben de Interese Cultural (B.I.C) 
tódalas rutas xacobeas, coa mesma categoría que a do Camiño 
Francés, o que conleva a modificación da Lei 3/1996 de 10 de 
Maio. Realiza-lo inventario dos camiños históricos 
establecendo as diversas categorías por importancia histórica, 
artística e histórico-social. 

b) Declarar B.I.C. tódalas pontes históricas, posto que 
a declaración do decreto do 91 decaeu por non finaliza-la súa 
tramitación a Consellería de Cultura. 

c) Subvencións e cretos brandos da CPTOPV ás casas que 
estean stuadas nos camiños ou na súa área de influencia. 
Incluir estes camiños para axudas á limpeza e conservación. 
Non modifica—las pontes históricas buscando solucións novas 
para novas necesidades.Incluir os inventarios do patrimonio 
cultural nos planeamentos dos concellos por onde pasan os 
caminos. 

d) Que a Consellería de Agricultura respete as trazas 
históricas dos camiños e os muros que existan o longo dos 
mesmos, colaborando na súa limpeza e mantemento. 

e) Que a Consellería de Medio Ambente colabore igualmente 
na protección do jpatrimonio .natural da zona dos camiños 
históricos. 

f) Que a Consellería de Cultura faga inventario dos 
camiños históricos con base documental e traballode campo, 
establecendo as necesarias categorías e os deslindes dos 
mesmos. Así mesmo debe establece-lo inventario de todo o 
patrimonio cultural que existe no camiño e no seu entorno 
(pontes, pazos, capelas, cruceiros, fontes, etc.) Para a súa 
inclusión nos planeamentos municipais. 

9) Que a Consellería de Cultura elabore Planos Especiais 
de Protección dos Camiños Históricos segundo as necesidades 
de cada camiño, establecendo partidas orzamentarias para a súa 
restauración. 

h) Que co obxecto de favorece-la recuperación e 
protección dos camiños históricos se contemplen os 
correspondentes beneficios fiscais. 

2°).- Solicitar, de xeito inmediato, convenios coa
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Consellería de Cultura e coa Deputación Provincial para 
proceder ó inventario e catalogación dos Béns de Interés 
Cultural radicados no municipio e dictame de conservación no 
quese atopen. ' 

í a 3°).— Solicitar a Consellería de Cultura e a Deputación 
Provincial que, de xeito inmediato, elabore planos de 
traballos con propostas de actuación concretas, que conleve 
dete-los deterioros que está a sofri-lo noso patriminio, 
conemplando, entre outros, os seguintes aspectos: 

- A protección dos treitos conservados dos camiños 
históricos. 

- A habilitación e mellora de sendas e carreiros. 
- A recuperación de treitos perdidos. 
- A habilitación de sendas paralelas ás estradas ou vías 

urbanas. 
- A superación ou aminoración do impacto ambiental no 

entorno do camiño. 
- As melloras paisaxísticas e naturais e a construcción 

de áreas de lecer. 
- A restauración de monumentos e conxuntos. 
- A restauración de conxuntos etnográficos. 
- A creación dunha rede de albergues de peregrinos e 

camiñantes. 
- A sinalización dos camiños e dos monumentos. 
- A protección do sector hosteleiro.Ï 
Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 

intervencións. 
- Concedida a palabra pola Presidencia, pola Concelleira 

SRA. PÉREZ ORGE dase conta da Moción do BNG referente a 
solicitar da Consellería de Cultura que elabore un Plano 
director dos camiños históricos de Galicia. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. REI BARREIRO, sinálase que votara a favor da mesma. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO, por este sinalase que a financiacion da 
mesma suporá un atranco importante, pero que o trasladara a 
Consellería correspondente para que a tome en consideración. 

Ausentáronse do Salón de Sesións os/as Concelleiros/as 
González Iglesias e Fita Villaverde 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación.



Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Abstivéronse 
os/as Sres./as Concelleiros/as do PP (9); votan a favor os/as 
Sres./as Concelleiros do B.N.G. (3), o Concelleiro do Grupo 
Mixto Sr. Puch Casal; e os/as Sres./as Concelleiros/as do 
PSdeG-PSOE (Rei Barreiro, Blanco Puga e González Fernández). 
Na súa consecuencia, por maioría de votos, resultou estimada 
a Moción presentada polo Grupo Municipal do B.N.G., 
anteriormente transcrita.- 

Se incorpora ó ‘galón de sesións a SRA. VILLAVERDE 
RODRIGUEZ e 0 SR. GONZALEZ IGLESIAS.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal 
do B.N.G., de data 5 de Febreiro de 1999, que transcrita dí: 

“O pasado 31 de Marzo, o Pleno, aprobou por unanimidade 
a Ordenanza Reguladora do Uso do Galego no Concello de 
Redondela. O capítulo III, Art. 7, dí: 

“Os servicios da Oficina de Información e demáis unidades 
administrativas que teñan unha relación co público máis 
intensa, promocionarán o uso do idioma galego mediante a súa 
utilización como lingua normal de comunicación e a información 
ós seus cidadáns dos seus dereitos linguísticos, de acordo cos 
criterios de máximo respecto e non discriminación." 

“O disposto no presente artigo tamén é de aplicación ás 
empresas ou entidades que presten e realicen servicios 
públicos municipais por concesión, arrendamento ou concerto 
de calquera tipo de contrato que deberán acreditar que teñen 
persoal cualificado suficiente para este fín.”. 

A empresa que xestiona o servicio de Abastecemento de 
Auga e Saneamento utiliza como lingua de comunicación, tanto 
o oral como escrita, o español. O grupo municipal do BNG ten 
solicitado en numerosas ocasións que o equipo de goberno esixa 
a esta empresa o cumprimento deste Regulamento sen que ata o 
de agora a empresa SERAGUA procede á utilización da lingua 
galega nas súas relacións comerciais, incumprindo de forma 
reiterada a Ordenanza Reguladora. 

Por todo o exposto, o grupo municipal do Bloque 
Nacionalista Galego, somete á consideración do Pleno, a 
adopción do seguinte acordo: 

Esixir á empresa SERAGUÁ a utilización do galego nas súas 
comunicacións ós/ás usuarios/as e tamén naqueles escritos que, 
pola prestación doservicio, teña que dirixir ó Concello.” 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese o presente asunto a votación. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Abstivéronse 
os/as Sres./as Concelleiros/as Puch González do Grupo Mixto,
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e os/as Sres./as Concelleiros/as do PP, Bastos Rodríguez, 
López Otero e Canal Gómez; votan a favor os/as Sres./as 
C0nCelleirOS do B-N.G. (3), os/as Sres./as Concelleiros/as 
do PSdeG-PSOE (5), e os/as Sres./as Concelleiros/as do PP 
(Ricón Virulegio, Soto Virulegio, Darriba Vilas, Fernández 
Méndez, Laredo Blanco e Rodríguez Vilarchán). Na súa 
consecuencia, por maioría de votos, resultou estimada a Moción 
presentada polo Grupo Municipal do B.N.G., anteriormente 
transcrita.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal 
do B.N.G., de data 16 de Febreiro de 1999, que transcrita dí: 

“O 1 de Decembro de 1999 remata o acordo pesqueiro 
vixente entre a Unión Europea e o Reino de Marrocos, que 
posibila que unha parte importante da nosa flota pesquera 
faene no banco canario-saariano. 

A posibilidade que se abre nestes momentos de non renova- 
lo acordo pesqueiro entre a UE e Marrocos está a causar unha 
lóxica incertidume e preocupación no sector pesqueiro 
galego.Temos que pensar que están en xogo 3.000 postos de 
traballo director, moitos máis inducidos e a existencia dun 
bó número de boques e empresas de titularidade galega. De non 
se renova-lo acordo pesqueiro, as consecuencias serán nefastas 
para as comarcas máis afectadas (Morrazo, Barbanza e Baixo 
Miño), con incremento de desemprego e marxinación social, 
aínda que oproblema afectaría ó conxunto do país, xa que o seu 
texido económico se vería moi afectado. 

Con todo, é posible renegociar un novo acordo pesqueiro 
UE-Marrocos de existir a vontade política necesaria para 
materializalo e presión social e política suficiente, exercida 
dende Galicia. 

Débese ter presente que a Unión Europea mantén unhas 
importantes relacións económicas e comerciais con Marrocos, 
moi beneficiosas para ese país, e neste contexto é posible 
vincular a Marrocos cun novo acordo pesqueiro. Neste sentido 
é fundamental que a sociedade galega no seu conxunto e as suas 
institucións impidanque a pesca galega volva ser moeda de 
cambio na política comunitaria. 

Por todo isto o Grupo Municipal do BLOQUE NACIONABISTA GALEGO solicita que o Pleno da Corporacion adopte os seguintes 
acordos: 

1°).- Esixir á Xunta de Galicia unha posición activa 
perante o Goberno Español e a Unión Europea que permita asinar 
un acordo pesqueiro co Reino de Marrocos que implique: 

a) Mante-la presencia da_ flota Pesqueiýã 93189? no 
caladoiro do banco canario-saariano sen reduccion do numero 
de buques e tripulantes.



~ b) Posibilitar que os nosos buques obteñan licenciaücon 
dereitos de pesca, conservando o pavillon do estado espanol. 

c) Crear condicións de cumprimento recíproco do acordo, 
tanto no tocante ás medidas de rexeneracióndo caladoiro coma 

inspección de buques, 
xurídica das nosas embarcacións e tripulantes. 

garantindo sempre a~ 2°).- O Concello adoptará as medidas necesarias tendentes 
a defender e propicia-la consecución do establecido no punto 
anterior.~ 

Dar traslado á Xunta de Galicia, Goberno Español 
e Union Europea do presente acordo plenario." ~ 

Presidencia ábrese correspondente 
intervencións.~~ - Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 

PAZOS DOCAMPO dase conta da súa Moción de data 16 de 
Febreiro de 1999 sobre acordo pesqueiro con Marrocos. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este apróbase o contido da Moción 
de referencia.~ - Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 

SOTO VIRULEGIO se defende a Moción citada pero non 
comparte a parte dispositiva da mesma, pero sí está de acordo 
en que a Xunta elabore un novo acordo pesqueiro máis 
beneficioso para Galicia e en especial para o Morrazo. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO sinálase que non se defenden os intereses 

e que existe unha falta de sensibilización do 
goberno de Madrid neste asunto. 
de Galicia,~~ Auséntase do Salón de Sesións a Concelleira DONA. MARIA 
DEL CARMEN BASTOS RODRIGUEZ. ~ 

O Concello por unanimidade dos/as 
Concelleiros/as prestoulle a súa aprobación 

transcrita.- 

18.- MQÇIČ_DQ_GREEQ_EEEIÇI2AL_DQ_B¿N¿G¿¿_S¿_LIBEBAÇIQ 
DE_EEEÍÇELQS_EAS_BEBS_BEQELIS_DQ_ÇQNCELLQ.-~ Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal 
do B.N.G., de data 11 de Marzo de 1999, que transcrita dí: 

“Na sociedade actual os“ coches invádennos por todas 
partes e cada vez ocupan. máis espacios, 
destinados ás persoas. 

incluso aqueles~ As cidades deberían ser, en principio, para os cidadáns 
e cidadás, sen embargo acaban sendo para os coches. 

Redondela non é, felizmente, unha excepción a este 

~~ 
~~ seguranza
~ ~ ~ ~~ ~ ~ ~~~ ~ ~ 

turno de 
~~ ~ ~ 

~~~~~ ~~ ~ ~ ~~
~

~ ~ ~~~ ~~ ~ ~~~ 
Sres./as 

Moción do ~~~ ~~~~ a~ ~~
~ ~ ~~ ~ ~~~~~



~

~

~ 

(S910 da COIDOÍBCIOH) as‹ ,a O pVeS\den!p, 

Serie A N.° 0362741 
hábito. Tentouse comenzar a soluciona-lo problema facendo 
peonís algunhas rúas como Pai Crespo, Reveriano Soutullo ou 
Meixón-Frío, mesmo gastando cantidades importantes de diñeiro 
para o seu adecentamento, máis non surtiu efecto porque o 
goberno do PP permitiu que se convertesen en aparcamentos. 
Para iso non era necesario face-lo gasto que se fixo. 

O BNG solicitou en reiteradas ocasións nos anos 96, 97 
e 98 que estas rúas peoníns funcionasen como zonas de paseo 
e esparcimento dos redondelãns e redondelás, sen embargo o PP 
de Redondela non fixo caso ningún. 

~ ~ Polo anterior, unha vez máis, o Grupo Municipal do BNG 
de Redondela solicita que <3 Pleno do Concello adopte os 
seguintes acordos: 

1.- Que tódalas rúas declaradas peonís no noso Concello 
sexan, de inmediato liberadas de vehículos. 

2.- Que se manteña a vixiancia necesaria nestas rúas para 
que realmente sexan peonís como foron declaradas." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo SR. GRANDE 
GRANDE fálase do contido da Moción do B.N.G., referente á 
liberación de vehículos nas rúas peonís do Concello, engadindo 
que do que se estivo de acordo respecto deste asunto, agora 
non se ten intención de cumprir. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que debe de recorda- 
lo B.N.G. en que goberno se declararon zonas peonís neste 
Concello. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. RODRIGUEZ VILARCHÁN, por este sinálase que ás veces non 
é posible levar a cabo todo o acordado, pero que este asunto 
lle parece unha propaganda electoralista, e remata a súa 
intervención dicindo que hai que ser coherente co que se dí. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GRANDE GRANDE, por este sinálase que parece que este 
asunto moléstalle ó PP e ó P.S.O.E., e que se acude a excusas 
de carácter electoralista, o que en ningún caso é certo, xa 
que deste asunto se falou noutras ocasións, incluso en 
Comisión Informativa e :uni se fixo caso algún, e iso é 
precisamente o motivo desta Moción, e remata a súa 
intervención dicindo en relación coa observación do PSdeG-PSOE 
con respecto á declaración de zonas peatonais, que non todas 
foron declaradas polo citado Grupo Político. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, prestoulle _a súa aprobación á 
Moción do B.N.G., anteriormente transcrita.- 

19.- HQCIQH_DQ_GRHEQ_MNICI2AL_DQ_B4H¿G¿L_SL_DQIAR_DE

~



~ Pola Presidencia dase conta de Moción do B.N.G., de data 
24 de Marzo de 1999, que transcrita di: 

“Nos últimos 15 ou 20 anos, Redondela ten medrado dunha 
maneira considerable no ámbito da construcción, o que levou 
aparellado a apertura de novos viais, rúas e espacios 
públicos. Sen embargo paralelamente a este feito non se lle 
ten dado a estes espacios un nome que os caracterice, todo o 
máis que se fixo foi darlle a algunha delas o nome da mais 
próxima antepoñéndolle engadidos como “Prolongación” ou “1°, 2“ 
... Travesía”, así temos no noso Concello rúas con nomes tan 
absurdos como Prolongación da Picota ou 1‘ e 2‘ Travesía 
Ernestina Otero, por poñer algúns exemplos. 

Sería conveniente que dende <3 Concello se abrira un 
debate para dotar a estas rúas dun nome que permitira 
recoñecelas como un espacio propio e singular, tendo en conta, 
por exemplo, a significación que tiña antigamente esa zona 
para os/as veciños/as máis próximos. 

Na idea de empezar a dotar a algunhas rúas do Concello 
dun nome que as caracterice e diferencie, o grupo municipal 
do BNG somete á consideración do Pleno, a adopción dos 
seguintes acordos: 

Asignar ás rúas novas da zona do Salgueiral, os seguintes 
nomes: 

Rúa das Cardosas, Paseo do Río Maceiras, rúa do Campo das 
Rás, rúa dos Pardais e rúa do Salgueiral, segundo consta no 
plano que acompaña a esta moción." 

A petición do Sr. Presidente e coa conformidade do Grupo 
Municipal do B.N.G., o Concello Pleno, por unanimidade dos/as 
Sres./as Concelleiros presentes, acordou deixa—la Moción de 
referencia Sobre a Mesa.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal 
do B.N.G., de data 23 de Abril de 1999, que transcrita dí: 

“O Pleno do Concello de Redondela celebrado o día 9-2- 
1979 acordaba renunciar a- unha parcela de 2.400 metros 
cadrados da concesión da marisma, afavor do Ministerio de 
Defensa para a construcción da Axudantía de Marina de 
Redondela. 

Posteriormente no pleno celebrado o 9-5-1985 aprobábase 
unha proposta da Alcaldía de renunciar a 3.000 metros cadrados 
na marisma a favor do Ministerio do Interior para a 

~~ 
~~

~

~

~ 

~~ 

~~~ ~~~ ~~
~ ~~~~ 
~~ ~~~~ ~ ~~~~ ~ ~ ~
~ ~~~~ ~~ ~ ~~ 
~~ ~~~~ ~~~~
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construcción da Casa Cuartel da arda Civil. 

Neste mesmo ano e no seguinte rematáronse tódolos 
trámites para facer efectivas ambas renuncias do Concello de 
redondela e a posterior concesión de ambas parcelas ós 
Ministerios de Defensa e Interior. 

Pasados 20 anos no primeiro caso, e 14 no segundo, sen 
que se chegase a construir nestes terreos da marisma ningunha 
das dúas edificacións, e coñecedores de que ambos proxectos 
estean esquencidos e retirados, o BNG considera que o Concello 
de Redondela debería solicita-la reversión ou devolución de 
ambas parcelas, situadas ó carón do Instituto de Bacharelato 
Mendiño e o río Pexegueiro. 

O feito de que estes terreos sigan estando concedidos ós 
Ministerios de Defensa e Interior, aínda que xa non exista 
intención de construir nen a Casa Cuartel nen a Axudantía de 
Mariña, imposibilita ó Concellc› para. poder dispor destes 
terreos e o único que se conseguiu foi que ambas parcelas se 
convertesen. ó longo deste anos nun ‘vertedeiro de lixo e 
cascallos. 

Dende o BNG consideramos que este sería un lugar adecuado 
para convertelo nunha zona verde da que poida disfrutar todo 
o Vecindario. 

Por todo isto, c) Grupo Municipal do BNG solicita á 
consideración do_Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

- Que ‹› Concello inicie os trámites necesarios para 
consegui-la renuncia destes terreos por parte dos Ministerios 
de Defensa e Interior. 

- Posteriormente solicitar á Dirección Xeral de Costas 
a concesión destas parcelas ó Concello de Redondela para levar 
a cabo o proxecto antes citado." 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, prestoulle a súa aprobacion a 
Moción do B.N.G., anteriormente transcrita.- 

Dada conta da Moción do Grupo Municipal do B.N.G., de 
data 20 de Maio de 1999, que transcrita di; 

“As reiteradas denuncias que o Grupo Municipal do BLOQUE 
NACIONALISTA. GALEGO leva feito sobre o incumprimento da 
normativa urbanística, teñen como resposta do equipo_ de 
goberno a parálise e o silencio, que poden levar a sospeitas 
alomenos de complicidade. No caso concreto do Exp. 23/g8 
aberto a D. Daniel Rodríguez Sotelino, por unha ohra na rua 
santa Mariña, constãtase a permisividade complice nunha~

~



~~ 
~~~
~

~ construcción que os servizos técnicos municipais valoraron 
como totalmente ilegal. 

Diante da posible venda de vivendas, pertencentes á 
devandita construcción, que podería estar relacionada coa 
división horizontal do edificio, amparado por unha licencia 
municipal para unha vivenda unifamiliar, podemos estar ante 
a comisión dunha posible falsedade por parte de 
funcionarios/as do estado. 

Nesta situación o Grupo Municipal do BLOQUE NAÇlONALISTA 
GALEGO considera necesario que o Pleno da Corporacion adopte 
os seguintes acordos: 

1°).- Que polo Concello se siga o procedemento legalmente 
previsto na normativa en vigor no Exp. 23/98, restablecendo 
a legalidade urbanística. 

2°).- Que o Concello aclare as posibles actuacións 
irregulares de funcionarios/as do estado, en relación coa 
posible división horizontal da propiedade de D. Daniel 
Rodríguez Sotelino. 

3°).- Que no caso de constatarse irregularidades se actúe 
legalmente contra os/as funcionarios/as do estado aludidos.” 

— Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, maniféstase que votará a urxencia da 
presente Moción, sempre e cando se lle dea o mesmo tratamento 
ás denuncias feitas polo PSOE de infraccións de obras. 

Admitido o engadido do Sr. González Iglesias, o Concello 
Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as Concelleiros, declarou 
de Urxencia o presente asunto. ~ 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, prestoulle a súa aprobación á 
Moción do Grupo Municipal do B.N.G., anteriormente transcrita, 
co engadido feito polo Concelleiro Sr. González Iglesias.- 

Dada conta polo voceiro do Grupo Municipal do B.N.G. de 
Moción de data 14 de Maio de 1999, que dí: 

“Consonte co seu carácter' de organización firmemente 
comprometida coa defensa dos dereitos de tódolos pobos que 
constitúen a Humanidade, sen exclusión ningunha, o B.N.G. 
quere facer dende esta institución un chamamento a favor de 
que se reabra a vía da negociación política no conflicto dos 
Balcáns e para que, consecuentemente, cesen os bombardeamentos 
da OTAN contra territorio xugoslavo, unha agresión que atinxe 
tanto a civís sérvios coma kosovares. 

A OTAN non é dende logo quen de dar leccións de respeto 
ós dereitos das nacións que carecen de estado (véxase o 
comortamento xenocida de Turquía, estado membro da Alianza,

~ ~~
~~~~ ~~

~
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contra os curdos, e a complicidade da OTAN con tal 
comportamento). A intervención militar contra Xugoslavia 
ademáis de non resolver ningún dos problemas criados e de 
favorece-lo desprazamento masivo da populación kosovar cara 
outros estados, significa unha flagrante violación das regras 
básicas sobre‘ as que se debe basea-lo comportamento dos 
estados no seo da comunidade internacional. Ou nos atemos á 
norma da maioría ou nos abocamos á barbarie de vivir baixo o 
imperio do máis forte.

~ 

Por outra parte, a agresión armada non conta co aval da 
ONU e contravén os principios fundacionais da OTAN, 
principios, por certo, que foron modificados no seu cincoenta 
aniversario para transformar unha organizaciónde carácter 
defensivo nun instrumento de carácter ofensivo, o que 
constitúe un grave perigo para a paz mundial. 

O obxectivo final desta operación albiscase cada vez máis 
claro: o establecemento dun protectorado da OTAN no Kosovo, 
seguramente como xérmolo dunha nova orde internacional baseada 
no imperio da forza e na disposición a empregar vías militares 
contra calquera disidencia.

~ Por todo o anteriormente exposto, o Grupo Municipal do 
BLOQUE NACIONALISTA GALEGO somete á consideración do Pleno da 
Corporación, a adopción dos seguintes acordos: 

1°).- Esixi-lo inmediato cese dos bombardeamentos, a 
restauración da legalidade internacional e a reapertura das 
negociacións políticas entre servios e kosovares, baixo o 
principio do escrupuloso respeto ós dereitos humanos de 
tódolos actores presentes no conflicto. 

2°).- En todo caso, de ser inevitable a participación de 
instancias internacionais na superación da crise, o 
protagonismo deberá recaer na única organización con 
lexitimidade legal para actuar' a ese respecto, e dicir, 
Nacións Unidas, xa que do contrario estaríamos no principio 
da fín da propia ONU." ~ O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as, declarou de urxencia a presente Moción.- 

Pola Presidencia ábrese o turno de intervencións. 
- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 

SR. PAZOS DOCAMPO sinálase que pola vía da opresión estase a 
destrozar un país, o que lle preocupa gravemente. 

Califica o Sr. Concelleiro antes citado, de precedente 
grave a intervención dos Estados Unidos neste asunto, así como 
as repercusións que supoñen no mesmo as intervencions das 
forzas da OTAN. Remata a súa intervención o referido Sr. 
Concelleiro, dicindo que considera que a solución deste asunto 
ten que conseguirse sempre pola vía do diálogo, e caso de non 
conseguilo propón a intervención da ONU. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que todos estamos en

~

~



contra das guerras, e recoñecendo que a OTAN intervén contra 
Yugoslavia, manifesta o citado Sr. Concelleiro gue’ non 
comparte a posición do B.N.G., aludindo que un millon de 
persoas desprazadas non é cousa da OTAN, e considera que 
detrás de toda esa histeria está un nacionalismo exacervado. 

Remata a súa intervención o Concelleiro SR. GONZALEZ 
IGLESIAS dicindo que condena a guerra e que se abran vías de 
negociación, pero considera que é moito máis grave a actuacion 
do Sr. Milósevich. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO, por este se indica que a acción de diálogo 
sempre estivo aberta, pero a que nunca se fixo caso polo Sr. 
Milósevich, aínda que está de acordo con que cesen as guerras. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo SR. PAZOS 
DOCAMPO sinálase que non hai relación algunha entre o ataque 
ós cosovares co desprazamento obrigado dun millón de persoas, 
e que é un beneficio esta situación para a industria 
armamentista americana, pedindo que cesen as guerras e que si 
houbera que facer algunha intervención, a faga a ONU. 

Remata a súa intervención co citado Sr. Concelleiro 
dicindo que confudi-la guerra en Yugoslavia pola posición 
imperialista de Milosevich co nacionalismo é un engano. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS sinálase que unha bandeira é un trapo 
e que no nome do mesmo non se pode matar á xente, e que non 
é certo que os cosovares sexan minorías, e que o desprazamento 
dos cosovares non se producen pola OTAN senón pola limpeza 
étnica do Sr. Milósevich. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO, dí que votará en contra da Moción, aínda 
que o PP está en contra de calquera conflicto bélico. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación este asunto. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan en 
contra da presente Moción, os/as Sres./as Concelleiros/as do 
PP (8) e o Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Puch Casal; 
abstivéronse os7as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (5). 
Votan a favor os/as Sres./as Concelleiros/as do B.N.G. (3). 
Na súa consecuencia, por maioría de votos, resultou 
desestimada a Moción do Grupo Municipal do B.N.G., 
anteriormente transcrita.- 

Polo Concelleiro do Grupo Misto D. FRANCISCO PUCH CASAL, 
preséntase Moción con carácter de urxencia, de data 24 de Maio 
de 1999, que dí;
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V mesmas, e remata a súa intervención pedindo que non se lle dea~~ 
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“Dado os problemas que se veñen suscritando, dende fai 
anos, polas Comunidades de Montes de Redondela, con lindes 
entre os municipios de Vigo, Mos, Pazos de Borbén e 
Soutomaior, e que, no mesmo tempo, son límites das parroquias 
de Chapela, Vilar de Infesta, O Viso, Reboreda e Quintela. 

Dado ograve problema da construcción dun cemiterio, entre 
os límites de Vigo e Redondela, na zona do Barrio de Parada, 
a carón do campo de fútbol de Chapela, pola Asociación Novo 
Cemiterio de Candeán e ante 'a solicitude feita pola 
Mancomunidade de Montes de Redondela ó Concello con data 
14.05.99. 

Por todo isto propoño ó Pleno da Corporación, a adopción 
do seguinte acordo: 

- Replanteo dos términos municipais de Redondela e Vigo. 
- Replanteo dos términos municipais de Redondela e Mos. 

Dende o Moxón 21 ó M3t; (Parroquia de Vilar de Infesta). 
— Replanteo dos términos municipais de Redondela e Pazos 

de Borbén. Dende o moxõn 7 ó 17 e dende o moxón 24 ó 42; 
(Parroquia de Reboreda e Quintela). 

- Replanteo do término municipal de Redondela e 
Soutomaior. Dende o moxón 6 o 33; (Parroquia de O Viso)." 

O Concello_ Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as declarou de urxencia a presente Moción. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, comparte a posición e que se fagan xestións 
para que se financien polos Concellos que interveñen. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS sinálase que no caso de Mos hai actas 
de replanteo que están no Concello, e pide que se busquen as 
mesmas, e se poñan os técnicos a traballar, e que se os 
veciños de Candeán pola cuestión do Cemiterio, están a 
efectuar obras en terreos deste Concello, se paralizen as 

trámite a este asunto, xa que se se ingresaron ó Instituto 
Xeográfico e Catastral o diñeiro que se lle adebedaba polos 
trámites que neste asuntc› xa tiño feito a Comunidade de 
Montes, se retrasaría unha cuestión xa en tramitacion.~ 

- Polo Sr.Presidente se sinala que segundo os técnicos 
o terreo en cuestión corresponde o Concello. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS maniféstase que nese caso pola 
Presidencia se actúe en consecuencia e se paralicen as obras 
de referencia. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro



SR. PUCH CASAL sinálase que non hai seguridade respecto dos 
límites, e remata a súa intervención dicindo que se 
paralizaron as obras, pero que considera preciso que nese 
lugar coma en tódalas parroquias se fixen os límites 
correspondentes deste término municipal. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO apóiase a defensa de delimitación deste 
término que xurde con frecuencia respecto de parroquias 
doutros Concellos. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, prestoulle a súa aprobación á 
Moción do Concelleiro do Grupo Mixto, D. Francisco Puch Casal, 
anteriormente transcrita.- 

21-- RQGQS_E_RRGflNIAS.- 

En primeiro lugar se formulan. preguntas polo Grupo 
Municipal do B.N.G., presentadas no Rexistro Xeral do Concello 
con data 22 de Maio de 1999, que dín: 

1.- O pasado 13 de Maio, por Resolución da Alcaldía, 
aprobáronse as listas de alumnos/as que tomarán parte nos 
cursos do Plan FIP para este ano 99. No BNG non temos 
constancia que algún órgano municipal fixera esta selección 
nin que criterios se tiveron en conta. Poderían vostedes 
aclararnos: 

- Quen fixo esta selección?. 
- Que criterios se empregaron para facela?. 
- Respóstalle a Concelleira SRA. CANAL GOMEZ, indicando 

que xa hai un perfil nas bases correspondentes para a 
selección do persoal. 

2.- A finais de Outubro do 98 a Consellería de Familia, 
Muller e Xuventude concedeu unha subvención de 25.583.264 
millóns de pesetas para contratar a 33 traballadores/as para 
a realización da obra ou servizo denominado: “PLAN COOPERACION 
OBRAS E SERVIZOS DE INTERESE XERAL E SOCIAL". AS obras ou 
servizos para os que se pediu a subvención eran os seguintes: 

a).- Instalacións de Alumados Públicos. 

b). Limpeza Beirarrúas, Lavadoiros e Fontes Públicas. 

c). Instalacións Deportivas e Educativas. 
d).— Reforma Local e Urbanizaciónda Sede do Servizo de 

Protección Civil. 
Como dalgúns destes traballos non hai constancia de que

é se realizaran e polo que solicitamos a aclaración de certas 
dúbidas: 

- Que traballos se fixeron no referente ó apartado a)?. 
- Que lavadoiros e fontes públicas se limparon?.
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- Que instalacións deportivas e educativas municipais se arranxaron?. 
- Fíxose algún traballo nas instalacións do Clube de Remo de Chapela, instalacións que, por certo, non son municipais?. - Que obras se fixeron na Sede de Protección Civil?. No caso de que esta obra non se levara a cabo ¿Qué fixeron os traballadores contratados para a mesma?. 
- Polo Concelleiro de Vías e Obras D. XAIME DARRIBA VILAS respóstaselle con respecto ós lavadoiros e fontes públicas, así como que se fixeron obras no Clube de Remo de Chapela, e que a obra da se de Protección Civil está xa rematada 
Con respecto ós alumados dáselle a contestación correspondente polo Concelleiro SR. PUCH CASAL. 
3.- Na orde que regula estas subvencións, no seu artigo 

16, indica que no prazo dun mes dende o remate da obra, o Concello remitirá un informe pormenorizado sobre as obras e servizos realizados co fín. de comproba-lo cumprimento do obxecto para os que foi concedida a subvención, un informe da práctica profesional adquirida polos traballadores contratados 
e as súas perspectivas de inserción laboral e un certificado de fín de obra ou servizo. 

Xa pasou máis de mes e medio dende o remate das obras (31 de Marzo). 
Mandaron vostedes esta documentación?. 
En caso negativo, ¿están vostedes en condicións de manda- 

la, tendo en conta que algúns dos servizos non se levaron a cabo?. 
- Polo Concelleiro SR. SOTO VIRULEGIO sinálase que se remitiu a documentación das obras realizadas en tódolos Colexios. 

E, non sendo outro o obxecto desta sesión, pola 
Presidencia levántase a mesma, sendo as trece horas da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende 
a presente Acta, que se inscribiu no Libro dende a volta do 
folio 21 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de Galicia, Serie A n° 0362721, ata o folio 45, Serie A n° 0362745, de 
todo o que, como Secretario, DOU FE.- 

O ALCALDE O SECRETARIO 

AMADO RICON VIRULEGIO LUIS TORRADO VAZQUEZ


